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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 25 DE JULIOL DE 2016 

 
A la vila de Roses (Girona),  25 de juliol de 2016 
 
Quan són les 20.00 h, es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de la 
senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el Ple de 
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar la sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha 
repartit. 
 
SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 
 
Sr.  Carles Pàramo i Ponsetí    Primer tinent d'alcalde 
Sr.  Francesc Giner i Ballesta   Segon tinent d'alcalde  
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez  Tercer tinent d’alcalde 
Sr. Marc Danés i Zurdo    Regidor  
Sra. Anna Jorquera i Navarro   Regidora 
Sr. Fèlix Llorens Palou    Regidor 
Sr. Joan Plana i Sagué    Regidor 
Sr. Èric Ibáñez i Martín    Regidor 
Sra. Verónica Medina i Flores   Regidora 
Sr. Gerard Teixidó i Rivera   Regidor 
Sra. Olga Simarro Rojas    Regidora 
Sr Antonio Rodríguez López   Regidor  
Sr. Manel Escobar Yegua   Regidor  
Sr. Àngel Tarrero González    Regidor 
Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat    Regidor 
Sr.  José Antonio Valdera Martín   Regidor 
 
 
 
També hi assisteixen: 
 
Sra. Mariel·la Roig Guitart Interventora accidental de la corporació 
Sra. M. Teresa Sánchez Luna Tècnica d’administració general  
 
Actua com a secretari, el secretari general de la corporació, senyor Francisco Luis MUÑOZ 
CAMEO. 
 
Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats i es  
prenen els acords que es detallen. 
 

La senyora Anna Jorquera i Navarro, regidora, s'incorpora a la sessió a les 20.06 h. 
 
 
Comenta i s’alegra de la reincorporació de la senyora Olga Simarro Rojas que ha hagut d’estar 
absent durant molts plens. Tot seguit excusa el retard de la senyora Anna Jorquera que trigarà 
una mica perquè està amb un veí que està sol i ha tingut una emergència i estan esperant que 
arribi l’ambulància.  
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1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ANTERIOR: 

 

 Sessió ordinària del dia 30.05.2016 

 Sessió ordinària del dia 27.06.2016 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- A l’apartat final de l’acta de la sessió ordinària del dia 30 de maig de 2016, 
concretament a l’apartat de precs i preguntes – quan es va sortir de l’ordre del dia per fer 
l’exposició del senyor Carles Pàramo- va demanar que es fes constar en acta que, 
personalment, es queixava perquè creia que aquella exposició estava fora de norma i que, per 
tant, incomplia el Reglament. A l’acta, en canvi, simplement exposa: “davant les queixes del 
regidor Joan Plana, l’alcaldessa...”.  
 
Per la qual cosa, demana que es faci constar, en acta, el motiu de la seva queixa. Diu que hi 
havia un altre micròfon activat i creu que el seu no ho estava, però tot i això va demanar que, si 
us plau, constés en acta.  
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Diu que s’incorporarà aquest afegit perquè, personalment, dóna fe, que 
va escoltar aquesta petició. 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar l'acta 
amb les ractificacions esmentades. 
 
 
2. INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA 
 

La senyora Montse Mindan Cortada, alcaldessa presidenta llegeix la informació següent:  
 

DADES ESTADÍSTIQUES 

 

HABITANTS, a 25 de juliol de 2016 

TOTAL POBLACIÓ: 19.520 habitants 

 

Homes: 9.796 que representen el 50,18 % de la població 

Dones: 9.724 que representen el 49,82 % de la població 

3.559 habitants de < 16 anys, que representen el 18,23 % de la població 

 

ATUR 

A juny de 2016: 1.010 
A juny de 2015: 1.137 
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DECRETS 

 

TOTAL DECRETS= 375 

 

Contingut ECONÒMIC 45 

Contingut URBANÍSTIC 102 

Contingut GENERAL 228 

 

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES: 

- 28 reunions de treball 

- 4 meses de Contractació  

- 2 gerències d’Urbanisme  

- 4 juntes de Govern Local  

- 1 Consell Administració ROSESNET  

- 1 Junta General PRODER 

- 1 Junta de Portaveus 

- 2 comissions informatives 

- 1 Ple 

- 1 Consell Escolar Municipal 

- 2 comissions d’Estudi del ROM 

- 1 Comissió Especial Informativa d’Urbanisme 

- 2 comissió Especial Informativa del Royal Marine 

- 1 casament civil 

- 1 Mesa de negociació 

 

REUNIONS DE TREBALLS FORA DE ROSES 

- BCN, reunió interadministrativa "Top Manta" - Síndic de Greuges 

- Girona, Consell Assessor del Patronat Turisme 

- Palau-saverdera, xerrada ANICOM 

 

VISITES REBUDES A ROSES 

- 16 visites 

- Molt Hble. Sra. Carme Forcadell, presidenta del Parlament de Catalunya 
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- Sr. Raúl Morales - director territorial de Governació 

 

ACTES A ROSES 

- Inauguració exposició pintura escola L'Art de Roses 

- Actes amb motiu de la festivitat de Sant Pere – Confraria de Pescadors 

- Inauguració de nova atracció infantil del parc aquàtic "Aquabrava" 

- Presentació de les activitats d'estiu – EducArt 

- 1 minut de silenci - atemptats de Blangladesh i Bagdad 

- Acte MULLA’T PER L’ESCLEROSI MÚLTIPLE 

- Acte Campanya de protecció solar "Empastifa't" – FRCC 

- Concert de Madamme Mustash/Anna Gratacós 

- Recepció als integrants del “Fútbol Platja de Roses” - Campions de Catalunya 2016 en les 

categories Cadet i Senior. 

- Actes en motius de la Festa nacional dels francesos 

- 1 minut de silenci - atemptat de Niça 

- Actes en motiu de la Festivitat de la Verge del Carme – Comandància de Marina 

- Lliurament premis Tour de France à la Voile 2016 i cocktail ASO 

- Concert de Blue Duck 

- VI Festival de la Poesia de l'Empordà – “Poemaestiu” 

- XX Campionat Local de Futbol Platja "Vila de Roses" 

- Salutació protocol·lària a Joan Molina del Projecte Camina a favor del càncer infantil. 

- Concert de Sopa de Cabra 

- Focs artificials amb motiu del Dia del Turista 

 

ACTES FORA DE ROSES 

- Figueres, presentació del programa del 30è aniversari del Festival Internacional de Música 

de Peralada. 

- Perelada, inauguració 30è aniversari Festival Castell de Perelada 

- Perelada, Gala Lírica 

 

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ 

- Empordà TV - entrevistes i notícies diverses 

- Roda premsa D-Nits- concerts al Castell de la Trinitat 
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- Roda de premsa - presentació web de  Cultura 

- Revista Mira’m 

- 2 Roda premsa Tour à la Voile 2016 

- Entrevista L’Empordà 

 

FELICITACIONS A EXPRESSAR 

- A en Nacho Armillas en proclamar-se campió del nom 2016 de Jet-Ski (motos d’aigua) en la 

categoria GP2. 

- A en Jaume Pujol, del Club Triatló Roses, en proclamar-se campió de la travessia “Swim by 

Sunset” en aigües obertes. 

- Als integrants del futbol platja “Platja de Roses” en proclamar-se campions de Catalunya 

2016, en les categories de cadet i senior. 

- Al taekwondista Joan Jorquera en proclamar-se campió de l’Open Internacional de 

Luxemburg i per rebre una beca per participar a les sessions de taekwondo “Alt Rendiment” 

amb el seleccionador de Catalunya. 

- A Hèctor Ruíz, del GEN Roses, per guanyar la II Travessia de la Verge del Carme a Llançà 

en categoria absoluta. 

- A Eric Izquierdo, del GEN Roses per aconseguir el 3r esgraó del podium a la Marnaton 

disputada a Sant Feliu de Guixols. 

- A Ivan Morillo com a director de la pel·lícula “Vestigis” en haver estat seleccionada a 

participar en el 49è Festival Internacional de Cinema Fantàstic de Catalunya a Sitges. 

- Felicitar a Rafa Zafra i Anna Gotanegra, propietaris del restaurant “Estimar”, per haver estat 

premiats amb el guardó “Macarfi Rookie 2016” reconeixement com a millor establiment de 

Barcelona 2016. El restaurant rep, diàriament, de la llotja de Roses el producte que serveix. 

 

CONDOL 

- Expressar el més sentit condol, en nom de tota la Corporació, el personal de l’Ajuntament, 

la plantilla de la Policia Local i en el meu propi, per la mort d’en Julián Llanas Fernández. 
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3. PROPOSAR AL DEPARTAMENT DE TREBALL, AFERS SOCIALS I FAMÍLIES DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA QUE FIXI, COM A DIES DE FESTA LOCAL A ROSES 
PER A L’ANY 2017, ELS DIES 24 I 27 DE FEBRER 

 
El senyor Francesc Giner Ballesta, responsable de l'àrea de Cultura i Festes, presenta la 
proposta d'acord que és del tenor literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 
 

Expedient relatiu a la proposta per fixar el dos dies de festa local a Roses per a l’any 2017. 
 
Antecedents 
 

1. Mitjançant escrit de data 15 de juny de 2016 (RE: 11427/23.06.16) el Departament de 
Treball, Afers Socials i Famílies de la Generalitat de Catalunya comunica que un cop publicada 
l’Ordre de festes laborals per a l’any 2017, s’inicia la preparació de l’Ordre de Festes Locals a 
Catalunya per a l’any 2017.  
 
Per aquest motiu, d’acord amb l’article 37.2 de l’Estatut dels treballadors que indica que de les 
catorze festes laborals, dues tindran caràcter local, i d’acord amb el Decret 177/1980, de 3 
d’octubre, en el qual s’estableix que les dues festes locals seran fixades per Ordre de la 
Consellera de Treball, Afers Socials i Famílies, a proposta dels municipis respectius, cal que 
cada Ajuntament faci arribar les seves propostes de festes locals per a l’any 2017, tenint en 
compte que: 

 
a) L’acord de l’Ajuntament ha de ser adoptat pel Ple, tal com estableix l’article 46 del Reial 
decret 2001/1981, de 28 de juliol. 
 
b) Els dies proposats no podem escaure’s en diumenge ni coincidir amb cap dels dies festius 
que s’indiquen a l’Ordre EMO/137/2016, de 30 de maig, publicada al DOGC núm. 7135, de 6 
de juny de 2016, per la que s’estableix el calendari oficial de festes laborals a Catalunya per a 
l’any 2017, i que són les següents: 
 
6 de gener (Reis), 14 d’abril (Divendres Sant), 17 d’abril (Dilluns de Pasqua Florida), 1 de maig 
(Festa del Treball), 24 de juny (Sant Joan), 15 d’agost (l’Assumpció), 11 de setembre (Diada 
Nacional de Catalunya), 12 d’octubre (Festa Nacional d’Espanya), 1 de novembre (Tots Sants), 
6 de desembre (Dia de la Constitució), 8 de desembre (la Immaculada), 25 de desembre 
(Nadal) i 26 de desembre (Sant Esteve). 
 
2. El regidor de Cultura i Festes proposa assenyalar com a festes locals de Roses per a l’any 
2017 els dies 24 i 27 de febrer, atès que es creu convenient que les dues festes locals 
coincideixin amb la festa del Carnaval. Cap d’aquests dies no escau en diumenge ni coincideix 
amb cap festa oficial fixada per la Generalitat. 
 
3. En data 11 de juliol de 2016, la Comissió Informativa Genèrica del Ple ha dictaminat 
favorablement la present proposta. 
 
Fonaments de dret 
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Primer. L’Ordre EMO/137/2016, de 30 de maig, publicada al DOGC núm. 7135, de 6 de juny de 
2016, estableix el calendari oficial de festes laborals a Catalunya per a l’any 2017.  
 
Segon. L’art. 37.2 de l’Estatut dels Treballadors estableix que de les catorze festes laborals, 
dues tindran caràcter local. 
 
Tercer. El Decret 177/1980, de 3 d’octubre, estableix que les dues festes locals seran fixades 
per Ordre de la Consellera de Treball, Afers Socials i Famílies, a proposta dels municipis 
respectius. 
 

A proposta del  regidor de Cultura i Festes, Francesc Giner Ballesta,  el Ple adopta el següent 
 
ACORD: 
 
1. Proposar al Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de la Generalitat de Catalunya 

que fixi, com a dies de festa local a Roses per a l’any 2017, els dies  24 i 27 de febrer, atès 
que es creu convenient que les dues festes locals coincideixin amb el divendres i dilluns de 
Carnaval, i tenint en compte que cap d’aquests dies no escau en diumenge ni coincideix 
amb cap festa oficial fixada per la Generalitat, d’acord amb l’Ordre EMO/137/2016, de 30 de 
maig, publicada al DOGC. Núm. 7135, de 6 de juny de 2016. 

 
2. Comunicar l’adopció de l’esmentat acord al Departament de Treball, Afers Socials i Famílies 

de la Generalitat de Catalunya. Exp.3554/2016 
 
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sra. Verònica Medina.- Aquest grup municipal està d’acord amb la proposta i per tant hi votaran 
a favor. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Àngel Tarrero.- Fa la mateixa reflexió que el seu grup municipal va fer el dia de la Comissió 
Informativa que era canviar un dels dies del mes de febrer pel dia 14 d’agost de 2017, la qual 
cosa comportaria aprofitar un dia més de festa per la Festa Major de Roses. Tal com van 
comentar creuen que, amb un sol dia – el 15 d’agost-, queda tot molt embotit. Demana que es 
faci aquesta reflexió, de manera que seria interessant pels rosincs i rosinques que també 
poguessin aprofitar les festes del mes d’agost, més del que ho estan fent ara.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Considera que els dies 24 i 27 – que la regidora Anna Jorquera va 
dir que ja estava tot coordinat- denota la gran importància de fer festivitats aquests dies de 
Carnaval. Per la qual cosa, aquest grup municipal aprovarà aquesta decisió. 
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
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Vots a favor:  QUINZE (15) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 
Anna Jorquera, Joan Plana, Eric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga Simarro, 
Antonio Rodríguez, Francesc Giner, Fèlix Llorens, José M. Alvarez i José A. Valdera. 
 
Vots en contra: CAP (0).  
 
Abstencions: DOS (2)  Manuel Escobar i Àngel Tarrero. 
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
4. CREACIÓ I REGISTRE DE DOS NOUS FITXERS QUE CONTENEN DADES DE 

CARÀCTER PERSONAL I MODIFICACIÓ D'UN ALTRE FITXER. 

 
La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del tenor 
literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 

 
Proposta relativa a la creació i registre de dos nous fitxers que contenen dades de caràcter 
personal i modificació d'un altre fitxer. 
 
Antecedents 

 
1. L’Ajuntament de Roses disposa de diferents fitxers de dades de caràcter personal 

creats amb anterioritat i degudament inscrits al Registre de l’Autoritat Catalana de 
Protecció de Dades. Aquests fitxers, i les mesures de seguretat que s’hi apliquen, 
figuren detallats en el Document de Seguretat de l’Ajuntament, aprovat pel Decret 
d'Alcaldia de 16 de maig de 2014, número 1312. En l’actualitat es fa necessari procedir 
a la modificació i a la creació de diferents fitxers, atesos els nous serveis i activitats 
municipals que fan necessària la creació de nous fitxers.  

 
2. La creació, modificació o supressió de fitxers de dades de caràcter personal de les 

administracions públiques té la seva regulació a l’article 20 de la Llei Orgànica 15/1999, 
de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal, i a l’article 52 del seu 
Reglament de desenvolupament. D’acord amb aquestes normes, la creació, modificació 
o supressió dels fitxers s’ha d’efectuar per mitjà de disposició general publicada 
posteriorment en diari oficial. Un cop aprovada definitivament la informació bàsica dels 
fitxers (entre altra l’estructura, responsabilitats i nivell de seguretat) s’ha de comunicar al 
Registre de fitxers de l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades (art. 11.2.a de la Llei 
32/2010, d‘1 d’octubre, de l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades). 

 
3. En data 15 de juny de 2016 l’arxiver municipal ha emès un informe favorable en relació 

amb aquest assumpte. 
 

4. La Comissió Informativa del dia 11 de juliol de 2016 ha emès un dictamen favorable al 
respecte. 
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Fonaments de dret 

 
1. Decret Legislatiu 2/2003 de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 

Municipal i de Règim Local de Catalunya. 
2. Llei Orgànica 15/1999 de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal. 
3. Llei 32/2010, d‘1 d’octubre, de l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades.  
4. Reial Decret 1720/2007, de 21 de desembre, pel que s’aprova el Reglament de 

desenvolupament de la Llei Orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de 
dades de caràcter personal. 

 
A proposta de la senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta, s’adopta el següent  
 
ACORD: 

 
1. Modificar el fitxer Registre de documents i seguiment expedients (206082026-W), de 

titularitat de l’Ajuntament de Roses, en el qual cal indicar que es poden produir cessions 
a altres administracions públiques. 

 
2. Aprovar la creació dels fitxers Registre d’interessos i Club Roses Cultura, de titularitat 

de l’Ajuntament de Roses (responsable dels fitxers en els termes de la normativa de 
protecció de dades) amb les característiques indicades a l’annex. S’adoptaran les 
mesures de gestió i organitzatives necessàries per tal de garantir la confidencialitat, la 
seguretat i la integritat de les dades, així com l’exercici efectiu dels seus drets per part 
de les persones afectades o interessades. El detall de les mesures i la seva aplicació 
concreta figuren en el Document de Seguretat de l’Ajuntament de Roses. 

 
3. Notificar l’acord d’aprovació definitiva dels fitxers a l’Autoritat Catalana de Protecció de 

Dades per a la seva inscripció al registre de fitxers.  
Exp. 3308/2016 
 
 
Annex. FITXERS DE NOVA CREACIÓ 
 
FITXER Registre d’interessos 
 
1.- Nom del fitxer: Registre d’interessos 

2.- Finalitat i usos: Compliment de les obligacions establertes a l’art. 75.7 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local, i a l’art. 11.1b i 56 de la Llei 19/2014, de 29 de 
desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern. Registre de les 
activitats i béns dels càrrecs electes de l’Ajuntament. Identificació, seguiment i control de 
possibles incompatibilitats. Informació pública. Compliment de les obligacions de transparència. 
3.- Persones o col·lectius afectats: Càrrecs electes de l’Ajuntament 
4.- Procedència de les dades: Del propi interessat  
5.- Procediment de recollida de dades: Formularis 
6.- Estructura del fitxer i dades incloses: Nom i cognoms, DNI/NIF o document substitutori, 
signatura, activitats i negocis, lloc de treball, cos / escala, categoria / grau, propietats o 
possessions, inversions / patrimoni, hipoteques, crèdits / préstecs / avals, subsidis / beneficis, 
compensacions / indemnitzacions 
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7.- Sistema de tractament: Manual i automatitzat 
8.- Cessions: Publicitat en els termes establerts per les lleis reguladores del Registre i la Llei de 
transparència 
9.- Transferències internacionals: No es preveuen 
10.- Unitat responsable: Alcaldia / Secretaria 
11.- Atenció als interessats, si escau, en l’exercici dels drets d’accés, rectificació, oposició i 
cancel·lació: Ajuntament de Roses 
12.- Nivell de seguretat: Mitjà 
 
FITXER Club Roses Cultura 
 
1.- Nom del fitxer: Club Roses Cultura 

2.- Finalitat i usos: Registre de membres del Club Roses Cultura. Gestió i organització de les 
activitats i serveis del Club. Enviament d’informació. 
3.- Persones o col·lectius afectats: Membres del Club Roses Cultura 
4.- Procedència de les dades: Del propi interessat o del seu representant legal 
5.- Procediment de recollida de dades: Formularis, enquestes o entrevistes 
6.- Estructura del fitxer i dades incloses: Nom i cognoms, DNI/NIF o document substitutori, 
adreça postal i electrònica, telèfon, signatura, data de naixement, sexe, preferències culturals  
7.- Sistema de tractament: Manual i automatitzat 
8.- Cessions: No es preveuen 
9.- Transferències internacionals: No es preveuen 
10.- Unitat responsable: Cultura 
11.- Atenció als interessats, si escau, en l’exercici dels drets d’accés, rectificació, oposició i 
cancel·lació: Ajuntament de Roses 
12.- Nivell de seguretat: Bàsic 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- Exposa que votaran a favor d’aquest punt però, aprofita l'avinentesa –ja que 
s’està proposant la creació de dues noves bases de dades i la modificació d'una tercera- per 
preguntar per què no s'ha aprofitat aquesta ocasió per anar preparant ja la base de dades que 
s'haurà de crear quan per fi puguin engegar el servei de missatgeria instantània municipal. 
 
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Comenta que aquests dos fitxers no tenen el mateix nivell de seguretat; 
pel que fa al Registre d’interessos és un nivell de seguretat mitjà i, en canvi, pel Club Roses 
Cultura, és bàsic. Demana quina diferència hi ha entre aquests dos nivells de seguretat. 
 
 
EXPLICACIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA 
 
Sra. Montse Mindan.- Suposa que el Registre d’interessos és segons les dades que un dóna. 
Aquest fitxer hi ha els interessos que tenen els regidors i són dades molt més personal que per 
consegüent necessiten un grau de seguretat superior. En canvi, les dades que ens enviïn les 
persones i que s’incorporaran al fitxer de Cultura, serà informació que donaran voluntàriament 
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– nom i cognoms, adreça electrònica i gairebé res més- i té la finalitat que ells puguin rebre 
informació però no conté dades d’interessos personals. 
 
Explica al senyor Èric Ibáñez que el primer que es fa és crear un servei. En relació amb el de 
l’APP o missatgeria instantània encara hi estan treballant amb els Serveis Informàtics, debatent 
quin tipus de servei és el millor. De manera que quan el tinguin decidit, crearan el fitxer amb 
totes les dades que siguin necessàries segons el tipus de servei que es desitgi prestar. 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.    
 
 
5. APROVACIÓ DE L'ACORD MARC DE COL·LABORACIÓ PER AL 

DESENVOLUPAMENT ECONÒMIC I TURÍSTIC I LA PROMOCIÓ DE LA COSTA BRAVA 
CRUISE PORTS EN LA INDUSTRIA DE CREUERS. 

 
Explica que aquest acord regula amb el Patronat de Turisme Costa Brava, Ports de la 
Generalitat, la Cambra de Comerç de Girona i de Palamós, l’Ajuntament de Palamós i 
l’Ajuntament de Roses la promoció de creuers a la Costa Brava. És a dir, per fer venir creuers a 
Roses, anar a parlar amb navilieres i a fires per augmentar el turisme de creuers a casa nostra.  
 
El senyor Fèlix Llorens I Palou, responsable de l'àrea de Turisme I Promoció Econòmica, 
presenta la proposta d'acord que és del tenor literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 

 
Aprovació de l'acord marc de col·laboració per al desenvolupament econòmic i turístic i la 
promoció de la Costa Brava Cruise Ports en la industria de creuers. 
 
Antecedents 

 
1. Des de l'any 2010 Ports de la Generalitat, el Patronat de Turisme Costa Brava Girona, la 

Cambra Oficial de Comerç, Indústria i Navegació de Girona, la Cambra Oficial de Comerç, 
Indústria i Navegació de Palamós, l’Ajuntament de Roses i l’Ajuntament de Palamós 
treballen conjuntament en la promoció dels ports de la Costa Brava i la seva destinació, 
sota els principis de desenvolupament econòmic i social, per tal de posicionar 
internacionalment els ports i la Costa Brava com a destinació de creuers així com en el 
creixement d'aquesta indústria en el territori. 

 
2. El mes de maig de 2016 Ports de la Generalitat aporta la memòria i justificació del 

pressupost dels exercicis 2014 i 2015. 
 
3. Amb l'objectiu d'establir i regular formalment les condicions d'aquesta col·laboració es 

signava un conveni anual. Enguany s'ha proposat la signatura d'un acord marc amb 
vigència fins a 31 de desembre de 2019 que s'acompanyarà d'un pla d'accions i un 
pressupost aprovats anualment. 
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4. Amb data 14 de maig de 2016 es va formalitzar l'acord marc mitjançant la signatura de les 
parts que hi intervenen. Així mateix es varen signar el Pla d'accions i el pressupost per a 
l'exercici 2016. 

 
5. La signatura de l'acord comporta el finançament de les actuacions que se'n deriven, la 

quota fixada per a l'Ajuntament de Roses per l'any 2016 és de 5.000,00€. 

 

6. Amb data 6 de juny la tècnica de turisme ha emès un informe favorable. 
 
7. Amb data 11 de juliol la Comissió Informativa generica del Ple ha emés un dictamen 

favorable. 
 
Fonaments de dret 

 
Primer – L’article 6.1 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú, modificada per la llei 4/1999, 
de 13 de gener. 
 
Segon – L’article 191 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós 
de la llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 
Tercer – Els articles 303, 304 i el 305 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el 
reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals 
 
Proposta de resolució 

 
A prposta del regidor de Turisme i Promoció Econòmica, Fèlix Llorens i Palou, el Ple adopta el 
següent 
 
ACORD: 
 
1. Donar per acomplerta la justificació del pagament dels exercicis 2014 i 2015 amb l'aportació 

de la memòria i l'estat de comptes del pressupost d'ambdós exercicis. 
 
2. Convalidar l'acord marc de col·laboració entre Ports de la Generalitat, el Patronat de 

Turisme Costa Brava Girona, la Cambra Oficial de Comerç, Indústria i Navegació de 
Girona, la Cambra de Comerç, Indústria i Navegació de Palamós, l’Ajuntament de Roses i 
l’Ajuntament de Palamós per al desenvolupament econòmic i turístic i la promoció de  Costa 
Brava Cruise Ports en la industria de creuers, amb vigència des de l'1 de gener de 2016 i 
fins el 31 de desembre de 2019. 

 
3. Aprovar el Pla d'accions i el pressupost per a l'exercici 2016, annexos a l'acord marc. 
 
4. Aprovar la despesa d'un import total de CINC MIL euros (5.000€ ) en concepte d'aportació 

per a l'any 2016, amb càrrec a la partida 16 70 4323 4500000.  
 
5. Reconèixer l'obligació i ordenar el seu pagament  al Patronat de Turisme Costa Brava 

Girona, amb NIF: A17031246, a justificar posteriorment un cop acabat l'exercici, i com a 
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màxim el 31 de març de 2017, amb la presentació de la memòria anual i l'estat del 
pressupost gestionat a 31 de desembre de 2016. En tot cas, no es podran aprovar noves 
aportacions fins que no s'hagi justificat aquesta. 

 
6. Pel que fa a l'aprovació de les aportacions dels exercicis 2017 a 2019, condicionar 

suspensivament l'eficàcia d'aquest acord a l'aprovació del Pla d'accions i el pressupost de 
cada anualitat i a l'existència de crèdit adequat i suficient en els respectius pressupostos. 

 
7. Notificar l’adopció del present acord als agents implicats en l'acord marc de col·laboració i a 

la Direcció General d'Administració Local del Departament de Governació de la Generalitat 
de Catalunya. 

 
8. Comunicar l’adopció del present acord al departament d’Intervenció d’aquest ajuntament 

per al seu coneixement i efectes.=Exp: 1812/16 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- El nostre grup està a favor de totes les mesures que duguin a potenciar i 
promocionar la nostra ciutat com a destinació turística i, en aquest sentit, votarem a favor 
d'aquest conveni. Però no podem ni volem deixar passar l’oportunitat per reclamar que es facin 
estudis sobre l'impacte que té, a Roses i als nostres comerços, l'arribada de creuers al nostre 
port. És només a través d'aquests estudis que podrem enfocar la nostra oferta per assolir els 
objectius que ens marquem. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.- Des de Ciutadans creiem que promocionar la nostra vila és important 
i per això hi votarem a favor. Només demanem que se’ns mantingui una mica informats de la 
qualitat d’aquests acords i del resultat del mateix. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Una mica en la mateixa línia del senyor Èric Ibáñez, evidentment, estem a 
favor d’aquests tipus d’acords però caldria veure l’impacte econòmic que deixen tots aquests 
creuers turístics a Roses. Trobem a faltar una enquesta d’aquest nivell per valorar una mica 
totes aquestes aportacions que, és evident que sempre són positives, però faria falta tenir 
dades oficials en aquest sentit. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Fèlix Llorens.- Respon al senyor José Manuel Àlvarez que tota la informació que li faci falta 
està sempre a la seva disposició, tant les actes de les reunions com tot el que necessiti. Així 
mateix té a disposició el seu telèfon i li pot demanar. 
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Respecte als estudis, també creu que són molt necessaris i bàsics per saber cap a on han 
d’anar o han de deixar d’anar. Explica que, aquest hivern, els van oferir el projecte d’un estudi  
per quantificar els creueristes quan baixen, amb polseres geolocalitzades les quals marquen el 
punt calent a on estan, si hi estan més o menys estona, si estan asseguts a una terrassa o es 
troben en una botiga o si marxen de la ciutat. Però l’import d’aquest estudi els va fer tirar un xic 
endarrere, de moment, tot i que no ho descarten. Però no el van tirar endavant perquè van 
considerar que era una mica elevat per la quantitat de creueristes que desembarquen a Roses. 
 
És evident que si tinguéssim creuers de 2.000 o 3.000 passatgers, com tenen Barcelona o 
altres ports més importants, sí que seria important, ja que significaria un tant per cent molt gran 
dels habitants de la població. Però amb els creuers que tenim, que són d’uns 300 passatgers, 
gairebé se’ls pot comptar quan baixen del creuer. És cert que no es pot saber a quina terrassa 
s’asseuen o si entren a la Ciutadella o no. Però sí que tenim quantificat quin tant per cent 
pugen en un autobús i se’n a Figueres o a Girona i quin tant per cent baixa i es passeja pel 
poble.  
 
Amb això creu que tenen prou dades per considerar que els interessa apostar pels creuers. Si 
mai hi ha la intenció per part de l’Ajuntament d’augmentar el turisme de creuers – quan hi hagi 
més volum- sí que seria interessant fer un estudi més detallat dels interessos dels creueristes.  
 
Aprofita per donar a conèixer que, en l’última reunió que van tenir, referent a aquest acord, van 
demanar o van posar de manifest que els creuers a Roses tenen la particularitat que fondegen. 
Com tothom sap, molt pocs poden atracar al port per l’eslora dels vaixells. Van demanar a 
Ports que rumiessin què pensen fer amb el port de Roses. Nosaltres creiem interessant que 
comencin a preveure una actuació en el port per poder amarrar els creuers que ens visiten – 
sempre parlant d’aquests que ens arriben de 300 o 400 passatgers no dels grans de 3.000 o 
4.000 que són vaixells de molta més envergadura. No ens van donar el seu compromís però sí 
que van reconèixer que és un problema fondejar els vaixells. A part, on ho fan, quan marxen, 
queda ple de ganxos cosa que crea problemes als mateixos creuers i amb els quals Ports de la 
Generalitat són els primers interessats en no tenir problemes a l’hora que marxin els creuers i 
per això són conscients que s’ha de fer alguna actuació al Port de Roses per, en un futur, poder 
avançar en els creuers turístics. 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.    

6. APROVAR LES MODIFICACIONS INTRODUÏDES PER LA DIPUTACIÓ DE GIRONA AL 
PLA D’ACCIÓ PER L’ENERGIA SOSTENIBLE DEL MUNICIPI DE ROSES (PAES), 

 
El senyor Carles Pàramo, responsable de l'àrea d'Urbanisme, presenta la proposta d'acord del 
tenor literal següent: 

Identificació de l’expedient 

 
Proposta relativa a l’aprovació del Pla d’Acció per a l’Energia Sostenible de Roses (PAES). 
 
Antecedents 
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1. La Comissió Europea ha posat en marxa el que ha denominat “Pacte d’Alcaldes”, una de 
les iniciatives més ambicioses com a mecanisme de participació de la ciutadania en la lluita 
contra l’escalfament de la Terra. El pacte ha nascut després d’un procés no formal de 
consultes amb moltes ciutats europees.  

 
2. El Pacte consisteix en el compromís de les ciutats i pobles que s’hi adhereixin d’aconseguir 

els objectius comunitaris de reducció de les emissions de CO2 mitjançant actuacions 
d’eficiència energètica i relacionades amb les fonts d’energia renovables. 

 
3. L’Ajuntament de Roses es va adherir per acord del Ple de data 29 d’abril de 2013 al Pacte 

d’Alcaldes que, entre altres, estableix que les administracions han de prendre el compromís 
de reduir les emissions de CO2 en almenys un 20% abans de l’any 2020. 

 
4. Per aconseguir-ho, s'ha redactat un Pla d'acció per a l'energia sostenible de Roses (PAES). 

El PAES especifica de quina manera es pretén aconseguir aquestes fites i quantifica 
l'objectiu d'estalvi d'emissions. 

 
5. En data 30 de març de 2015, es va aprovar el PAES de Roses per acord de Ple municipal i 

es va acordar comunicar l'acord a la Diputació de Girona per a què el validés i en donés 
trasllat a la Convenant Of Mayors Office. 

 
6. La Diputació de Girona en data 26 de maig de 2016 i RE 9438 ha notificat a l'ajuntament de 

Roses que ha rebut l'exemplar definitiu del  Pla d'Acció per a l'Energia Sostenible (PAES) 
de Roses.  L’equip tècnic de la Diputació de Girona i del CILMA ha constatat que el 
document s’adequa a la metodologia per a l'elaboració dels PAES a les comarques 
gironines, aprovada en el seu moment pel Joint Research Centre, JRC, que depèn de la 
Comissió Europea i té com a missió proporcionar suport científic i tècnic al Pacte d’alcaldes, 
si bé hi ha introduït esmenes que no en desvirtuen el resultat final. 

 
7. Les esmenes al document han comportat alguns canvis en el PAES lliurat inicialment. Entre 

d’altres, la reducció d'emissions per l’any 2020 ha passat de 45.105,55 a 45.096,31 tn CO2, 
amb un percentatge de reducció del 32,11% al 32,09% i també ha variat el pressupost total 
del Pla de 9.049.037 euros a 14.595.937 euros, atès que s’ha considerat que caldria haver 
tingut en compte una major inversió potencial del sector privat.  

 
8. En data 14 de juny de 2016 els serveis tècnics de l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics 

han emès un informe favorable al respecte. 
 
9. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 18 de 

juliol de 2016, va emetre un dictamen favorable al respecte. 
 
Fonaments de dret 
 

Article 22 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, modificada per 
la Llei 11/1999, de 21 d’abril. 
 
Resolució 

 
El Ple acorda: 
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1. Aprovar les modificacions introduïdes per la Diputació de Girona al Pla d’Acció per l’Energia 
Sostenible del municipi de Roses (PAES), aprovat per acord plenari el 30 de març de 2015, 
redactat per Lavola 1981, S.A. d'acord amb el document de data febrer de 2015, autenticat 
pels serveis tècnics municipals amb la referència  03_DUN_EX955-
13_DT200515_GI13007OT, consistents principalment en: 

 
L’equip tècnic de la Diputació de Girona i del CILMA ha constatat que el document 
s’adequa a la metodologia per a l'elaboració dels PAES a les comarques gironines, 
aprovada en el seu moment pel Joint Research Centre, JRC, que depèn de la Comissió 
Europea i té com a missió proporcionar suport científic i tècnic al Pacte d’alcaldes, si bé 
hi ha introduït esmenes que no en desvirtuen el resultat final. 
Les esmenes al document han comportat alguns canvis en el PAES lliurat inicialment. 
Entre d’altres, la reducció d'emissions per l’any 2020 ha passat de 45.105,55 a 
45.096,31 tn CO2, amb un percentatge de reducció del 32,11% al 32,09% i també ha 
variat el pressupost total del Pla de 9.049.037 euros a 14.595.937 euros, atès que s’ha 
considerat necessari tenir en compte una major inversió potencial del sector privat. 

 
2. Comunicar  el present acord a la Diputació de Girona i al CILMA als efectes oportuns. Exp. 

 955/2013 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Carles Pàramo.- Explica que aquesta diferència en el pressupost, no fa referència a cap 
inversió pròpia de l’Ajuntament sinó que es calcula que el valor econòmic de les modificacions 
que anem fent – sumant i restant- en el seu conjunt, per part de la ciutadania, de les 
administracions públiques, etc per Roses suposaria aquestes xifres que acaba d’esmentar en el 
primer punt de l’acord.  
 
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 

Sra. Veronica Medina.- Per a poder fer un vot a favor d’aquest punt els agradaria saber el 
següent: 

 El PAES es va aprovar el 30 de març de 2015 perquè es va presentar a la Diputació el 26 
de maig de 2016? 

 Quines accions inclouen l'increment del pla d'inversions del PAES al passar de 9.049.037 
euros a 14.595.937 euros? 

 Aquestes despeses incrementen només al cost d'inversió privada del pla d'inversions? 

 Amb un increment de més de 5 milions d'euros al pla d'inversions, no es redueixen les 
emissions, sinó al contrari, les emissions previstes disminueixen en un 0,02% (és a dir, es 
deixen de reduir 9,24 Tn de CO2) A què es deu aquest fet? 

 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
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Sr. Antonio Rodríguez.- Estan a favor de la modificació perquè no els sembla substancial. El 
substancial és saber si es complirà el 20-20-20. El 20% de reduccions en el nostre municipi en 
quatre anys perquè ja hi ha més de 190 municipis que compleixen aquest pacte d’alcaldes i hi 
estan treballant des de fa alguns anys. Per tant, creu que anem amb una mica de retard, per la 
qual cosa té algunes preguntes al respecte: 

 Quin tant per cent de compliment d’acord amb el programa tenim  i quins terminis de 
compliment. 

 Quines inversions farem. 

 Saber si estem monotoritzant les reduccions i les inversions privades. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
 
Sr. José Manuel Álvarez.-  Diu que és curiós perquè, cada cop, la base d’aquest PAES és la 
reducció d’emissions de CO2 i cada vegada hi ha més cotxes i, si s’hi han fixat, també hi ha 
cada vegada més motos petites a Roses, que a més a més no deixen passejar per cap lloc. 
 
Per la qual cosa li agradaria saber quines són aquestes modificacions i què es farà en un futur, 
quan aquestes emissions de CO2 puguin i puguin i no es puguin parar. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- El seu grup també està d’acord amb aquestes modificacions introduïdes. 
Ara bé, també creuen que l’Ajuntament ha de pregonar amb l’exemple. Per tant, a l’hora de 
reduir el CO2, recorda que en el passat Ple es va aprovar la compra d’un vehicle que –
personalment va proposar que fos tot elèctric- finalment es va decidir que fos de benzina, quan 
podria haver estat una alternativa d’híbrid.  
 
Creu que està molt bé aprovar aquest tipus d’acords però nosaltres, com a administració 
pública, hem de predicar amb l’exemple. 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Carles Pàramo.- Diu a la senyora Veronica Medina que o no ha llegit bé o no ho ha entès 
bé. El PAES es va aprovar en el Ple del 24 de març de 2015, el certificat es va fer el 30 de 
març de 2015 i l’ofici a la Diputació es va enviar el 17 d’abril de 2015. El 26 de maig de 2016 ha 
estat la resposta de la Diputació, un cop analitzada per part seva, i enviat a Europa.  
 
Les altres qüestions que ha preguntat li diu que són molt tècniques i, com que personalment no 
és tècnic, no sap què respondre. La senyora Veronica Medina també ha dit que és terrible 
l’escalfament de la Terra i respon que això no dependrà de les accions de Roses, ni molt 
menys.  
 
En relació amb el que fa l’Ajuntament de Roses vers aquest tema explica que, fa pocs dies, es 
va publicar una noticia que deia que Roses reduïa l’enllumenat, reduint 63.000 Kg anuals 
l’emissió de CO2 i estalviant un 65% en el rebut de la llum.  Això es farà en els projectes que 
estan en marxa com el Mas Mates, el Mas Oliva i fa poc s’ha fet a la plaça del Rei.  
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Si que es compren cotxes però diu que si aquests han d’arrossegar un pes no poden ser 
elèctrics. Però sí que es mira tot el que l’Ajuntament hi pugui fer. 
 
Diu que fer una valoració de quin és l’esforç que fan les empreses privades per reduir les 
emissions és pràcticament impossible. Són càlculs que ni Europa, ni la Diputació ni ningú serà 
capaç de dir. I posa d’exemple que, fa poc, un enginyer que havia estat regidor d’aquest 
Ajuntament li ha comunicat que en un establiment on tenen problemes, canviaran la màquina 
extractora perquè fins ara feia fressa... però alhora, per al seu propietari això suposarà una 
reducció de despesa de llum i de consum d’energia.  
 
Per tant, de totes aquestes coses i de voler fer càlculs d’una economia a nivell europeu i, 
gairebé, diria a nivell mundial creu que, personalment, a nivell de regidor seria un pedant si 
intentes contestar totes les preguntes que li han fet.  
 
 
INTERVENCIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Recolliran totes les preguntes que s’han formulat. Vol afegir que el que 
plantejaria seria fer una altra presentació del PAES perquè quan aquest es va presentar – en el 
Teatre municipal, abans de la seva aprovació definitiva al públic i també pels regidors- es va 
especificar molt bé els projectes que aniria executant l’administració – canvi de lluminàries a 
tots els edificis públics, tots els canvis a nivell de certificat elèctric a A+ per poder anar reduint. 
 
També explicava quins eren alguns tipus de projectes que es podien fer en empreses privades, 
però creu recordar que també estava sotmès a les possibles subvencions generals que havia 
de fer o que tenien previst fer la Generalitat i l’Estat, com aquestes que fan de canvi de portes i 
finestres d’alumini i altres plans que s’han anat fent en aquests últims anys, precisament per un 
estalvi energètic.  
 
Si els sembla bé als regidors i donat que el PAES especifica quins són tots els projectes que ha 
de fer l’Administració durant el temps en què es va comprometre, faran una altra exposició 
pública. 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.   
 
 
7. MODIFICACIÓ DE CRÈDIT NÚM.4 DEL PRESSUPOST PER A L’EXERCICI 2016. 
 
El senyor Marc Danés, com a responsable de l'àrea de Serveis Econòmics, presenta la 
proposta d'acord del tenor literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 
 

Proposta del Regidor de l’àrea d'Economia i Hisenda, per tal que s’aprovi la modificació de 
crèdit núm. 4 del pressupost per a l’exercici 2016. 
 
Antecedents 
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1. Resolució de la Secretaria d’Estat de Turisme, de data 2 d’abril de 2009, mitjançant la qual 
es va concedir finançament a l’Ajuntament de Roses amb càrrec al Fons Financer de 
l’Estat per a la modernització de les infraestructures turístiques (FOMIT), per import de 
5.969.517,00 euros. 

 
2. Resolució de la Secretaria d’Estat de Turisme, de data 19 d’abril de 2013, on es concedeix 

una ampliació única i per dos anys del termini d’execució dels projectes de millora urbana i 
equipaments municipals finançats amb càrrec al FOMIT, fins al 14 de maig de 2015 a 
petició de la pròpia Corporació.  

 
L’Ajuntament disposava d’un termini addicional de tres mesos per presentar la 
documentació justificativa de la realització de les inversions. Aquest termini va finalitzar el 
14 d’agost de 2015. 

 
3. Resolució de la Direcció General de Turisme, de data 25 d’abril de 2016 per la qual 

s’acorda iniciar l’expedient de revocació parcial del préstec atorgat per Resolució de la 
Secretaria d’Estat de Turisme, de 2 d’abril de 2009, concedint-se un termini de 15 dies per 
formular les al·legacions que s’estimin pertinents. 

 
4. En data 12 de maig de 2016 la Corporació presenta al·legacions contra l’acord esmentat 

anteriorment. 
 
5. Resolució de la Direcció General de Turisme de la Generalitat de Catalunya, de data 4 de 

juliol de 2016 on accepten una part de les al·legacions i es desestimen les altres, acordant 
la revocació parcial del préstec atorgat per la Resolució de 2 d’abril de 2009, del sobrant 
del préstec concedit i no emprat per un import de 2.080.141,03 euros, així com, l’interés 
legal del diner corresponent, que a data 30/06/2016 pugen a 572.751,62 euros. El termini 
per a realitzar l’esmentat pagament finalitza el proper 20 d’agost. 

 
6. Des del departament d’Intervenció es recalculen els interessos legals fins a la data de 

29/07/2016, en que es preveu fer efectiu el seu pagament, així com, l’import corresponent 
al 2% de penalització per amortització anticipada del préstec d’acord amb la clàusula 
quarta del contracte de la pòlissa de préstec –línea ICO- Turisme tram públic 2008 subscrit 
amb el Banco Santander, SA  (s’adjunta con annex a la proposta). 

 
7. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 18 de juliol de 2016. 
 
Fonaments de dret 
 
Primer. Els articles 177 i 180 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la 
LRHL. 
 
Segon. Els articles 36, 37, 38 i 41 del RD 500/1990. 
 
Tercer. L’article 11 de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’exercici 2016. 
 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea d'Economia i Hisenda, sr. Marc Danés Zurdo,  el 
Ple de la Corporació adopta el següent 
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ACORD: 
 
1. Aprovar inicialment la modificació de crèdit núm.4 formada pels següents apartats: 
 
A.1) SUPLEMENT DE CRÈDIT DE DESPESES FINANCERES: 
 

Aplicació 
pressupostària 

Denominació Consig. 
Pressup. abans 

MC 4 

Import 
MC 4 

Consig. 
Pressup. 

després MC4 

16.30.0112.3520000 Interessos de demora 10.000,00 577.794,79 587.794,79 
16.30.0112.3590000 Altres despeses financeres 10.000,00 41.602,82 51.602,82 

16.00.0111.9130000 Amortització de préstecs 1.962.000,00 1.952.000,00 3.914.000,00 
 TOTAL 1.982.000,00 2.571.397,61 4.553.397,61 

 
 
El finançament s’obté de: 
 
A.2) ROMANENT LÍQUID DE TRESORERIA NO AFECTAT I DISPONIBLE: 
 
 

Aplicació 
pressupostària 

Nom Import 

16.87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals. 2.551.397,61 

 TOTAL 2.551.397,61 

 
A.3) BAIXA D’ALTRES APLICACIONS DE DESPESES CORRENTS: 
 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              

Aplicació 
pressupostària 

Denominació Consig. 
Pressup. 

abans MC 4 

Import         
MC 4 

Consig. 
Pressup. 

després MC4 

16.30.0112.3100000 Interessos préstecs 114.000,00 20.000,00 94.000,00 
 TOTAL 114.000,00 20.000,00 94.000,00 

 
2.   Exposar al públic el present expedient de modificació de crèdit pel termini de quinze dies 
hàbils mitjançant anunci en el BOP, durant els quals els interessats podran examinar i 
presentar reclamacions. Si en l’esmentat període no s’haguessin presentat reclamacions, es 
considerarà definitivament aprovat, i en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per 
a resoldre-les, i es publicaran al BOP les consignacions per capítols del pressupost vigent amb 
aquesta modificació inclosa. 
 
3. Comunicar aquest acord als departaments afectats, pel seu coneixement i efectes 
oportuns.”* 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
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Sr. Joan Plana.- Exposa que abans d’iniciar el Ple han estat comentant aquest punt amb 
l’alcaldessa i volen fer un prec que és mirar exactament quin ha estat l’error o què ha fallat a 
l’hora de poder aprofitar del tot aquesta oportunitat i que es miri, de cara a futures ocasions, 
perquè no ens trobem en circumstàncies semblants. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Diu que les obres de vegades duren molt. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- El cas és que aquest préstec ha passat per tres legislatures, perquè va 
començar a la del 2008, l’anterior i ara està amb aquesta. Pensen que és un préstec que s’ha 
de liquidar i ja ens n’haurím d’oblidar d’ell. 
  
Quan veu aquests interessos de demora, creu que no ho són, perquè interessos de demora 
serien per alguna cosa que realment no has pagat quan tocava, sinó que són interessos que 
s’han de pagar per la disponibilitat d’un crèdit. A més a més aquest, el fet de tenir-lo i liquidar-lo 
durant tots aquests anys, diu que era un crèdit finalista en quant a l’obra es referia però no un 
en el qual haguessis de tenir en un compte bancari i que únicament i exclusivament el 
poguessis fer servir per tal, sinó que formava part de la Tresoreria de l’Ajuntament. 
 
Alhora aquí hi ha dos expedients – un de Tresoreria i un altre d’Intervenció. Això vol dir que 
l’Ajuntament, concretament amb aquest crèdit, també ha rebut uns interessos per tenir-lo amb 
disponibilitat pròpia, de manera que això també s’hauria de restar. Així mateix hi havia uns 
interessos al 0,5% que és el dia que es va firmar, i uns altres que hem pagat per totes les 
inversions que hem fet servir d’aquests diners.     
 
No hi ha un càstig quant a aquests diners que s’han de pagar per aquest crèdit sinó que també 
hi ha – i així s’ha de contemplar- que l’Ajuntament ha fet servir aquests diners per moltes altres 
coses. Recorda els tres o quatre últims pressupostos que han aprovat l’Ajuntament amb totes 
les inversions que s’han dut a terme i que no han requerit demanar cap crèdit perquè sempre 
s’ha parlat que l’Ajuntament tenia diners. Diu doncs al senyor Marc Danés que aquests diners 
formaven part d’això.  
 
Per últim diu que votaran a favor d’aquest punt perquè pensen que ja és hora –ja que des de 
l’any 2008 que dona voltes- que això finalitzi. 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Marc Danés.- Agraeix l’explicació que ha fet el senyor Manel Escobar i només afegir que, 
com molt bé ha dit, l’Ajuntament s’ha estalviat diners perquè no ha hagut de pagar els 
interessos que hi hauria al mercat en aquests darrers anys. Per tant, el que paguem ara és un 
interès més baix del que ens hauria pertocat. De tots els diners que es van demanar el 2008, 
molts han anat destinats per fer tot el tema de contenidors soterrats, millores de la via pública 
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per accessibilitat, treure les línies elèctriques que hi havia en vol i passar-les per sota terra, 
reposició i millora de les platges, l’edifici de Serveis i Àrea d’Urbanisme, etc.  
 
El que ha quedat pendent és el tema de la SUF, que per diferents motius, com també ha dit el 
senyor Antonio Rodríguez – les obres, de vegades triguen molt i coincideixen efectes que, en 
ser poble turístic, les obres s’han d’aturar durant uns mesos, alguns problemes a l’hora dels 
projectes –, s’ha hagut de fer en dos projectes perquè hi havia un tema d’uralita i s’ha endarrerit 
perquè és una obra que requereix una empresa especial. Intenten, amb totes les obres que es 
van fent al llarg de tota la legislatura que siguin puntuals. De fet creu que la gran majoria 
acaben dins del termini o una mica abans però sempre n’hi ha alguna que pot tenir alguna 
contrapartida o petit retard.  
 
Tot i així recalca, el que també ha dit el senyor Manel Escobar, que això no comporta cap 
problema de Tresoreria ni de caixa. Són diners que ja contaven en el romanent de Tresoreria i 
el que fan és retornar aquest import. Afegeix, com també ha apuntat el regidor del Partit 
Popular, que s’han aprofitat i han sortit beneficiats com a poble en haver de pagar menys 
diners alhora de fer totes aquestes infraestructures que acaba de nomenar. 
 
 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: TRETZE (13) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 
Anna Jorquera, Olga Simarro, Antonio Rodriguez, Manuel Escobar, Àngel Tarrero, Francesc 
Giner, Fèlix Llorens, José M. Alvarez i José A. Valdera. 
 
Vots en contra: CAP (0).  
 
Abstencions: QUATRE (4) Joan Plana, Eric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó,  
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
    
 
8. APROVACIÓ DEFINITIVA DEL COMPTE GENERAL DE L’AJUNTAMENT DE ROSES, 

CORRESPONENT A L’EXERCICI 2015. 
 

El senyor Marc Danés, com a responsable de l'àrea de Serveis Econòmics, presenta la 
proposta d'acord del tenor literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 
 

Proposta relativa a l’expedient d’aprovació del Compte General de l’Ajuntament de Roses, 
corresponent a l’exercici 2015. 
 
Antecedents 

 
1. Decret de l’Alcaldessa-Presidenta de data 31 de març de 2016 ordenant la formació de 

l’expedient del Compte General. 
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2. Informe de la intervenció municipal de data 9 de maig de 2016. 
 
3. Decret de l’Alcaldessa-Presidenta de data 10 de maig de 2016 resolent que es convoqui la 

Comissió Especial de Comptes. 
 
4. Documentació obrant en l’expedient del Compte General, posada a disposició de la Comissió 

Especial de Comptes, que aquesta ha pogut examinar i confrontar. 
 
5. El compte general de la Corporació està format per: 
 
 1. COMPTES ANUALS DE L’AJUNTAMENT DE ROSES 
 

  a) Balanç  
  b) Compte del resultat econòmic-patrimonial 
  c) Estat de canvis en el patrimoni net 
  d) Estat de fluxos d’efectiu 
  e) Estat de liquidació del pressupost: 
      - Ingressos i despeses per capítols 
               - Resultat pressupostari 
  f) Memòria 
           g) Documentació complementària 
           h) Informes de l’interventor municipal 
 
 2. COMPTES ANUALS DE LA SOCIETAT MUNICIPAL SERVEIS MUNICIPALS DE 

ROSES, SA. 
 
  a) Presentació 
  b) Informe d’auditoria 
  c) Comptes anuals 
  d) Certificació d’aprovació dels comptes per la Junta General 
  e) Informe de control financer 
  
 3. COMPTES ANUALS DE LA SOCIETAT MUNICIPAL PORT DE ROSES, SA. 
 

  a) Presentació 
  b) Informe d’auditoria 
  c) Comptes anuals 
  d) Certificació d’aprovació dels comptes per la Junta General 
  e) Informe de control financer 
   
 4. COMPTES ANUALS DE LA SOCIETAT MUNICIPAL PROMOCIÓ I 

DESENVOLUPAMENT DE ROSES, SL 
 

  a) Presentació 
  b) Informe d’auditoria 
  c) Comptes anuals 
  d) Certificació d’aprovació dels comptes per la Junta General 
  e) Informe de control financer 
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 5. COMPTES ANUALS DE LA SOCIETAT DE CAPÍTAL MIXT GESTIÓ MEDIAMBIENTAL 
DE ROSES, SL. 

 
6. Dictamen favorable emès per la Comissió Especial de Comptes reunida en sessió ordinària 

de data 30 de maig de 2016. 
 
7. Termini d’exposició pública entre els dies 7 de juny i 4 de juliol de 2016, ambdós inclosos, 

sense que s’hagi produït al·legacions ni observacions. 
  
Fonaments de dret 

 
Primer. Article 116 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 
  
Segon. Articles 58 i 101 del RDL 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la llei 
reguladora de les hisendes locals (LRHL). 
 
Tercer. Articles 208 a 212 del RDL 2/2004, de 5 de març pels què s’aprova el text refós de la 
Llei reguladora de les hisendes locals (LRHL). 
 
Quart. Articles 89 al 105 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, de desenvolupament del 
capítol primer, del títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes 
locals, en matèria de pressupostos (RP). 
 
Cinquè. Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre per la qual s’aprova la instrucció del model 
normal de comptabilitat local (ICAL). 
 
Sisè. LO 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LEPSF). 
 
Setè. LO 4/2012, de 28 de setembre, per la qual es modifica la LEPSF. 
 
Vuitè. RD 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament de desenvolupament 
de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, general d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la 
seva aplicació a les entitats locals. 
 
Nouè. Bases d’Execució del Pressupost per a l’exercici 2015 (BEX). 
 
A proposta del Sr. Marc Danés Zurdo, regidor responsable de l’àrea d’Economia i Hisenda 
d’aquesta Corporació, el Ple de la Corporació adopta el següent: 
 
ACORD: 
 
1. APROVAR definitivament el Compte General de l’Ajuntament de Roses corresponent a 

l’exercici 2015. 
 
2. RENDIR el compte esmentat a la Sindicatura de Comptes, d’acord amb el que determinen 

els articles 212.5 i 223.5 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la 
LRHL.”* 
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EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Marc Danés.- Apunta que tots han estat a les diferents juntes generals de les diferents 
societats. Primer es va fer la Comissió Especial de Comptes i ara, després d’aquesta comissió i 
l’exposició pública, en la qual no hi ha hagut cap tipus d’al·legació, es passa a l’aprovació 
definitiva del compte general de l’Ajuntament de l’any 2015.  
 
Explica que aquest està format pels comptes anuals de l’Ajuntament, els de les tres societats 
municipals i també s’hi afegeixen els comptes anuals de la societat municipal de Promoció i 
Desenvolupament de Roses.   
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Per fer una petita explicació per la gent que ens escolta remarca que, donat 
que l'aprovació dels comptes no implica aprovar la gestió dels propis comptes sinó, 
simplement, donar el propi vistiplau del contingut – tot i que aquest grup municipal no va 
participar en l’elaboració dels pressupostos del 2015 i, de fet, durant gran part de l’any no van 
estar representats al Ple i als pressupostos del 2016 hi van votar en contra-, tot podria fer 
pensar que la dinàmica seria tornar a votar en contra. Per aquest fet, no ho faran i s’abstindran. 
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: DOTZE (12) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 
Anna Jorquera, Olga Simarro, Antonio Rodriguez, Manuel Escobar, Àngel Tarrero, Francesc 
Giner, Fèlix Llorens i José A. Valdera. 
 
Vots en contra: CAP (0)   
 
Abstencions: CINC (5) Joan Plana, Eric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó i José M. 
Alvarez. 
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
9. CONVENI DE COL.LABORACIÓ ENTRE LA GENERALITAT DE CATALUNYA I LA 

DIPUTACIÓ DE GIRONA PER AL DESENVOLUPAMENT D'UN PLA EXTRAORDINARI 
D'ASSISTÈNCIA FINANCERA LOCAL 2016 PER DEUTES PENDENTS DE PAGAMENT 
DE LA GENERALITAT ALS ENS LOCALS. 

 
El senyor Marc Danés, com a responsable de l'àrea de Serveis Econòmics, presenta la 
proposta d'acord del tenor literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 
 

Conveni de col.laboració entre la Generalitat de Catalunya i la Diputació de Girona per al 
desenvolupament d'un Pla Extraordinari d'Assistència Financera Local 2016 per deutes 
pendents de pagament de la Generalitat als ens locals. 
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Antecedents 
 

1. Existència d’obligacions reconegudes per la Generalitat de Catalunya corresponents a les 
anualitats 2014-2015 del PUOSC manteniment que, per raó dels seus problemes de 
liquiditat, es troben pendents de pagament a l'Ajuntament de Roses, per un import total de 
106.992,16 €. 

 
2. Ofici de la Diputació de Girona de data 05 de juliol de 2016 (R.E. 12042/06.07.16) adjuntant 

el certificat de l'acord de Ple de data 21 de juny de 2016 d'aprovació del Conveni de 
col.laboració entre la Generalitat de Catalunya i la Diputació de Girona per al 
desenvolupament d'un Pla Extraordinari d'Assistència Financera Local 2016 per deutes 
pendents de pagament de la Generalitat als ens locals, així com el model de document 
d'adhesió i cessió dels drets a favor de la Diputació de Girona. 

 
3. Informe de la Tresorera municipal de data 11 de juliol de 2016. 
 
4. Informe favorable de la Comissió Informativa de data 18 de juliol de 2016. 
 
Fonaments de dret 
 

Primer.  Article 31.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim Local, 
que estableix el principi de solidaritat i equilibri intermunicipal en el marc de la política 
econòmica i social, mitjançant la participació en la coordinació de l’Administració Local per part 
de la Generalitat de Catalunya. 
 
Segon. Article 36.1.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim Local, 
que estableix dins les seves funcions la d’assistència i cooperació econòmica als municipis, 
cooperar amb els ens locals per a que aquests puguin seguir prestant els serveis municipals 
amb normalitat. 
 
Tercer. Article 184 del Text refós del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el 
text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, en relació amb l'article 57 de la Llei 
7/85, de 2 d'abril, que preveu la possibilitat que l'Administració de la Generalitat pugui establir 
convenis de cooperació econòmica entre aquesta i els ens locals inclosos dins del seu àmbit 
territorial. 
 

A proposta del regidor responsable de l'àrea d'Economia i Hisenda, Marc Danés Zurdo, el  Ple 
de la Corporació adopta el següent 
 
ACORD: 
 
1. Adherir-se al Conveni de col.laboració entre la Generalitat de Catalunya i la Diputació de 

Girona, per al desenvolupament d'un Pla Extraordinari d’Assistència Financera Local 2016 
per deutes pendents de pagament de la Generalitat als ens locals corresponents a les 
anualitats 2014/2015 del PUOSC manteniment, acceptant tots els seus termes.  
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Formalitzar el model d’adhesió al conveni que ha editat la Diputació de Girona, i presentar-
lo al Registre d’Entrada de Documents de la Diputació de Girona abans del dia 29 de juliol 

de 2016. 

 
2. Sol.licitar a la Diputació de Girona, d'acord amb el que es preveu en l'esmentat conveni, un 

pagament per import de 106.992,16 €, per compte dels crèdits que l'Ajuntament de Roses 
té enfront la Generalitat de Catalunya i que es relacionen tot seguit: 

 

N ºDoc.Pres Nº Doc. Fi C.Gestor Pos.Press Import Net 
 

Concepte 

651077512 5000358143 
GO03 
 
 

D/464000100/713
0/0042 
 

40.122,06 € 
PUOSC manteniment 
60% bestreta 2015 

651068655 5000310807 GO03 
D/464000100/713
0/0000 

26.748,04 € 
PUOSC 2014-2015 
manteniment 
pagament 40% 

651029201 5000070233 GO03 
D/464000100/713
0/0000 

40.122,06 € 
 
  

PUOSC 2014-2015 
manteniment bestreta 
60% 2014 

 
3. Cedir a favor de la Diputació de Girona, en garantia de la devolució de l'avançament 

sol.licitat, els drets de cobrament dels esmentats crèdits, de forma que, per quedar 
alliberada del deute, la Generalitat de Catalunya els haurà de fer efectius directament a 
aquesta Diputació. 

 
4. Notificar l’adopció d’aquest acord al Departament de Cooperació Local de la Generalitat de 

Catalunya, i a la Diputació de Girona per al seu coneixement i efectes oportuns. 
 
5. Comunicar aquest acord als Departaments d’Intervenció i de Tresoreria d’aquesta 

Corporació.*Expt.3771/2016 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Esperen i desitgen que, ja que la Diputació de Girona rebrà més de 
15 milions d’euros, aquest conveni serveixi perquè l’Ajuntament de Roses rebi aquests 106.000 
euros i els inverteixi per la nostra vila, que bona falta fa fer moltes inversions i millorar-la. 
 
Exposa que aquest grup municipal hi votarà a favor. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Simplement dir que el deute de la Generalitat envers les administracions 
locals és al voltant del 85 milions d’euros dels quals 15 milions d’euros són a municipis de la 
província de Girona. Per tant, entenen que aquest acord i aquest Conveni de col·laboració 
entre la Generalitat i la Diputació de Girona serà molt positiu pels ens locals. 
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Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
10. MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DE LA SOCIETAT MERCANTIL “GESTIÓ 

MEDIAMBIENTAL DE ROSES, SL (ROSESNET)» PER AL MANTENIMENT DELS 
SERVEIS PÚBLICS QUE PRESTA FINS A L’INICI DE LA NOVA CONTRACTA 

 

El senyor Juan Manuel Fernández, responsable de l'àrea d'Infraestructures I Serveis Públics, 
presenta la proposta d'acord que és del tenor literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 
 

Proposta relativa a la modificació dels estatuts de la societat “Gestió Mediambiental de Roses, 
SL (ROSESNET)”, per mantenir l’activitat de la societat per a la prestació del servei de residus 
sòlids urbans i de neteja viària fins a l’inici del servei per part del nou contractista. 
 
Antecedents 
 

1. Expedient núm 4364/2000 de constitució de la societat d’economia mixta per a la 
prestació dels serveis de recollida i transport dels residus sòlids urbans, anomenada 
Gestió Mediambiental, SL (ROSESNET), en el que consten els acords en les dates 
següents: 

 
3. 29.12.2000, acord de Ple d’aprovació definitiva de la constitució i dels estatuts de la 

societat d’economia mixta “Gestió Mediambiental de Roses, SL (ROSESNET)” per a la 
prestació dels serveis públics de recollida i transport dels residus sòlids urbans, la gestió 
selectiva de les fraccions de residu sòlid, la construcció i gestió del centre de deixalleria 
municipal, els serveis de neteja viària i de platges i aquells altres relacionats amb 
aquests que l’Ajuntament li encarregui, per una durada de setze anys a partir de 
l’atorgament de la corresponent escriptura de constitució. 

 
4. 29.12.2000, acord de Ple de resolució del concurs convocat per a la selecció del soci 

privat per constituir la societat d'economia mixta, mitjançant la selecció de l'empresa 
Tractaments Alt Empordà SL. 

 
5. Escriptura pública de constitució de la societat d'economia mixta "Gestió Mediambiental 

de Roses, SL (ROSESNET)", fundada per l'Ajuntament de Roses i l'entitat mercantil 
"Tractaments Alt Empordà SL", de data 3 de gener de 2001. 

 
6. Els Departaments d'Infraestructures i Serveis Públics i de Contractació estan preparant 

la nova contractació del servei municipal de residus sòlids urbans, dels serveis de neteja 
viària i neteja de platges, i de gestió de la deixalleria municipal i del dipòsit de vehicles 
fora d'ús de Roses, amb un pressupost base de licitació aproximat als quatre milions 
d'euros, una durada de quatre anys, amb possibilitat de pròrroga de fins a dos anualitats 
més i un valor estimat de contracte d'aproximadament de 22.500.000,00 €. 

 
7. Atesa la complexitat de la nova contractació és previsible que a la data prevista per a 

l'extinció de la societat prestadora dels serveis, no es disposi encara de la nova 



 
 

  

   

411 

adjudicació, o que adjudicat el contracte, el contractista no estigui en condicions d'iniciar 
els serveis, donat el temps que raonablement hi haurà de preveure per la seva iniciació 
en bones condicions de realització, pel que resulta d'interès públic garantir el 
manteniment dels serveis, durant tota aquesta etapa transitòria. 

 
8. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió que va tenir lloc el dia 18 de juliol 

de 2016,  ha dictaminat favorablement la present proposta.   
 
Fonaments de dret 
 

Primer. És d'aplicació la normativa següent: 
 

 Articles 188.3.e), 228 a 242 i 282 a 296 del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens 
locals de Catalunya (ROAS), aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. 

 Article 154 a 170 del text refós de la Llei de contractes de les Administracions Públiques, 
aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny. 

 Els estatuts de la societat aprovats per la Corporació. 

 El plec de clàusules administratives particulars que van regir el concurs convocat per a la 
selecció del soci privat per constituir la societat d'economia mixta. 

 Articles 285 i següents del text refós de la Llei de societats de capital, aprovat per Reial 
decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juny. 

 
Segon. L'article tercer dels estatuts de la societat estableix la seva durada en setze anys a 
partir de l'atorgament de la corresponent escriptura de constitució. 
 
La societat es va constituir mitjançant escriptura en data 3 de gener de 2001 i per tant es 
compleix el termini el pròxim 3 de gener. 
 
Tercer. L'article 235 del ROAS, que regula la forma de gestió indirecta dels serveis públics 
locals i d'aplicació a les societats mercantils de capital mixt creades per la prestació de serveis 
públics locals, estableix l'obligació del contractista en el supòsit d'extinció del contracte 
(compliment del termini establert), de continuar prestant el servei fins que un altre es faci càrrec 
de la gestió. 
 
Quart. L'òrgan competent per l'adopció de l'acord municipal de modificació dels estatuts 
societaris és el Ple de la corporació. Per la seva banda la societat haurà d'aprovar la 
modificació dels seus estatuts d'acord amb el procediment que s'estableix en els articles 285 i 
següents del text refós de la Llei de societats de capital, essent l'òrgan societari competent la 
Junta General. 
 
A proposta del senyor Juan Manuel Fernandez Martínez, regidor responsable de l'Àrea 
d'Infraestructures i Serveis Públics el Ple adopta el següent: 
 
ACORD 

 
1. Modificar els Estatuts Socials en el sentit d'incorporar en el seu article tercer l'obligació 

establerta a l'article 235 del ROAS, de l'obligació de continuar prestant la societat 
contractista els serveis públics que constitueixen el seu objecte social, fins que un altre 
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contractista es faci càrrec de la seva realització, a fi de garantir la continuïtat en la prestació 
dels esmentats serveis. 
 
La nova redacció de l'article tercer serà la següent: 
 
"Article 3r. INICI DE LES OPERACIONS I DURADA DE LA SOCIETAT 
 
La durada de la societat, s'estableix en setze anys a partir de l'atorgament de la 
corresponent escriptura de constitució, data en què començaran les seves activitats socials. 
 
En tot cas aquesta durada s’extendrà, i la societat estarà obligada a mantenir la prestació 
dels serveis per raons d'interès públic, fins que el nou adjudicatari es faci càrrec d'aquests. 
Aquesta situació transitòria tindrà una durada màxima de fins al 31.12.2017. 
 
Un cop expirat el termini establert o el transitori previst, totes les instal·lacions, els béns i els 
materials integrants dels serveis revertiran, en condicions normals d'ús a l'Ajuntament de 
Roses, sense que això generi cap dret d'indemnització i sense perjudici del sistema 
d'amortització de la part privada dels capitals socials que preveuen aquest Estatuts." 

 
2. Autoritzar a la Junta General de la societat per a què al seu torn adopti l'acord de 

modificació dels Estatuts socials en els mateixos termes que aquest acord i es procedeixi a 
la realització de les gestions pertinents per a l'efectivitat de l'acord. 

 
3. Notificar l'adopció d'aquest acord a la societat ROSESNET. 
 
4. Comunicar aquest acord als departaments d'Intervenció, Infraestructures i Serveis Públics, 

Contractació i Premsa.= Exp. 4364/2000* 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sra. Veronica Medina.- Abans d'entrar a valorar pròpiament el contingut del punt que ara 
votem, tal com ja vàrem fer a la passada Comissió Informativa voldríem fer un comentari sobre 
la finalització del període de prestació de servei de ROSESNET. Des del nostre grup creiem 
que aquest és el moment de tenir tots plegats un debat de ciutat sobre quin model de gestió de 
residus volem, valorar les diferents opcions que hi ha sobre la taula i els avantatges i els 
inconvenients que tenen. Recórrer al sector privat i contractar una empresa que presti el servei 
és una de les vies possibles, però hi han altres possibilitats, com per exemple la 
municipalització del servei, que pensem que no estan prou estudiades o, com a mínim, no han 
estat prou debatudes. 
 
Cal tenir present que l'adaptació a nous models de tractament i recollida de residus serà un 
dels grans reptes que tots els municipis hauran d'afrontar de cara als anys que vénen i, per 
tant, hem de ser curosos a l'hora de prendre una decisió sobre aquest tema.  
 
Fet aquest comentari, passa a traslladar algunes qüestions que els han sorgit sobre el punt que 
anem a votar: 

 Si l'Ajuntament de Roses sabia que el període de prestació del servei de residus per part de 
la societat "Gestió Mediambiental de Roses SL" començava el 03/01/2001 i acabava el 
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03/01/2017, és a dir 16 anys, perquè no es va fer una correcta planificació per tenir 
preparada la nova contracta a la data de finalització de la prestació del servei segons els 
estatuts de la mateixa societat mercantil. 

 En quin estat actual es troba el procediment de contractació i si ja s'han redactat els plecs. 

 S'ha fet algun un estudi de viabilitat per saber quin és el model òptim de la gestió dels  
serveis públics que actualment presta Rosesnet per al poble de Roses i els seus ciutadans? 
En cas, que s'hagi fet, el podem consultar. 

 Els plecs de condicions tècniques i administratives, s'han redactat directament des dels 
serveis tècnics de l'Ajuntament, o s'ha sol·licitat i contractat assessorament extern. En cas 
que sigui l'última opció, quina empresa fa l’assessorament. 

 Si finalment, tal com es preveu, Rosesnet ha de seguir prestant el servei fins a la nova 
contrata, com es recalcularia les amortitzacions. 

 A priori estem d'acord que entre la contrata que finalitza amb Rosesnet i fins que es disposi 
de la següent, es continuïn prestant els serveis públics.  

Per això no votarem en contra, però a causa de la manca d'informació necessària per a poder 
valorar aquest punt el nostre grup municipal farà una abstenció. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- A les preguntes que ha formulat la regidora d’Esquerra Republicana, 
vol afegir que estan interessats en les clàusules socials que es dedicaran en el plec i si tenen la 
garantia que tots els treballadors mantindran les seves condicions laborals en el període total 
del contracte.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Si no recorda malament, diu que aquest punt és per a mantenir 
l’activitat i garantir el manteniment del servei per la qual cosa, hi votaran a favor. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Comenta que la finalització del contracte de Rosesnet se sabia amb 
suficient temps d’antel·lació i, per tant, s’hauria pogut preveure aquesta situació i no haver 
hagut d’utilitzar aquest subterfugi legal, que també estava previst als propis estatuts que era 
allargar la concessió durant aquest any.  
 
Dit això, s’afegeix, primer a què ha dit el regidor del PSC que, quan es valori el nou concurs es 
tinguin en compte, no només clàusules socials sinó també mediambientals. Per últim aprofita 
per obrir el debat de què s’ha de fer amb el servei de recollida d’escombraries, aprofitant que 
tenim un immobilitzat que passa a ser propietat de l’Ajuntament i que està plenament operatiu. 
Valorar també la possibilitat i crear un espai de diàleg i conversa en el fet de, si és necessari, 
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municipalitzar aquest servei, que sigui una empresa mixta com ara o que, realment, surti més a 
compte privatitzar-ho. Creu que és un debat interessant i important de cara al futur. 
 
 
EXPLICACIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Demana als regidors que li permetin formular les contestes, ja que com a 
presidenta, està a la Comissió de Rosesnet. 
 
Primer de tot, diu que hi està d’acord i els regidors entendran que no hi ha cap problema sinó al 
contrari, ja que considera també necessari que hi hagi un debat sobre el model de gestió que 
vulguin contractar per les properes escombraries. Però el que no depèn tant de nosaltres és el 
temps i menys quan diferents normatives van incidint cada vegada que es vol fer un plec de 
prescripcions tècniques. 
 
Pel plec de prescripcions tècniques s’ha demanat ajuda externa a una empresa que es diu 
Lovic i, aquest l’han fet conjuntament amb els tècnics de l’Ajuntament, evidentment, tenint en 
compte totes les condicions mediambientals que es puguin tenir, a més a més que la llei avui 
en dia les condicions les demana.   
 
També s’han tingut en compte i es tindrà en compte en el plec de les clàusules socials que hi 
hagi una subrogació de tot el personal mantenint la seva antiguitat, per tant, que es mantinguin 
les seves condicions. 
 
Tots els regidors, igual que l’alcaldessa mateixa, saben que en el moment en què es debat  
quin tipus de model de gestió volem, si s’ha de contractar ho han de municipalitzar. Diu que sí 
que hi pot haver el perill que, depèn del que escullin, no hi hagi subrogació del personal. Per la 
qual cosa entén que si hi ha d’haver un debat s’haurà de tenir en compte també la possibilitat, o 
no, que els treballadors continuïn a l’empresa. 
 
Per altra banda, el plec de condicions tècniques, com ha dit, ja està fet i el plec de condicions 
administratives està mig fet. A la informativa va explicar que, tot i que pensaven que treien a 
licitació podien arribar justets a l’adjudicació d’aquest nou contracte, el mes de gener van voler i 
van tenir la cura d’allargar-ho un any, ja que es poden trobar amb què hi hagi al·legacions – si 
escullen aquest model- al plec de condicions tècniques i administratives que presenten i que 
s’allargui molt en el temps.  
 
Aquest tipus d’adjudicacions són diferents de les d’un contracte normal, el temps d’exposició al 
públic és de més dies que un contracte de serveis normal – en comptes de 30 dies són 50. Per 
tant, i amb previsió que no ens trobéssim – que és amb el que no ens podem trobar de cap 
manera- el dia 1 de gener sense el servei de recollida d’escombraries o d’escombrar els terres  
– el que ha estat fent tot aquest temps Rosesnet-, per això presentaven aquesta possibilitat. En 
tot cas, quan tinguin acabats els plecs de clàusules administratives les presentaran a tots els 
regidors i tindran aquest debat.  
 
Ja ha dit, i a la Comissió Informativa ho va dir també, que és cert que tots els béns passen a 
ser municipals. És evident que el plec de condicions no sortirà amb les mateixes que va sortir 
en el seu moment. Però també és cert que enguany s’amortitzen tots els béns i, per tant, hi 
haurà maquinàries que després de tots els anys d’ús i un cop amortitzades no estan plenament 
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operatives de manera que arriben justos al final. En tot cas, això són condicions tècniques que 
valorarà qui hi entén, que són els tècnics de l’Ajuntament. 
 
Reitera que presentaran a tots els regidors els plecs de condicions que tenen fins ara. 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Juan M. Fernández.- Afegeix que és un contracte molt complicat perquè sí que es podria 
pensar perquè no s’ha plantejat abans sabent que a 1 de gener s’acaba. Però diu que no es pot 
preparar amb molt de temps d’antel·lació perquè això canvia cada dia i, potser ho podrien 
preparar fa tres anys i quan arribés el moment estaria obsolet.  
 
S’ha de preparar el més just possible perquè és una cosa que les escombraries, sobretot, van 
canviant dia a dia i han d’estar gairebé aprofitant fins al final del contracte per poder-ho fer, no 
vol dir a corre cuita, però sí el més just possible per estar al dia. 
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: DEU (10) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, Anna 
Jorquera, Olga Simarro, Antonio Rodriguez, Francesc Giner, Fèlix Llorens i José M. Alvarez. 
 
Vots en contra: CAP (0) 
 
Abstencions: SET (7) Joan Plana, Eric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Manuel 
Escobar, Angel Tarrero i José A. Valdera. 
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
  
11. APROVACIÓ DE LA MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC DE ROSES EN 

DEFENSA DEL MÓN LOCAL. 
 

El senyor Antonio Rodríguez, en representació del grup municipal del partit dels socialistes de 
catalunya candidatura de progrés, presenta la proposta que és del tenor literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 

 
Proposta relativa a l’aprovació de la moció del Grup Municipal del PSC de Roses en defensa 
del món local. 
 
Antecedents 
 

1. En data 12 de juliol de 2016 i RE 12389, el portaveu del Grup Municipal del PSC de Roses 
presenta una moció del seu grup en defensa del món local. El tenor literal de la moció 
presentada és el següent: 
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“La moció presentada té una intenció clara per avançar en el recolzament i reconeixement de la 
feina feta pel món local, i que d’aquesta manera s’avanci cap a una autonomia real dels 
ajuntaments, que puguin liderar democràticament, en el marc d’àmplies competències i amb 
col·laboració i lleialtat institucional cap a altres governs. 
 
Cal alleugerir el deute que el Govern de la Generalitat té amb els ajuntaments de Catalunya. 
Un deute que  no només és real, sinó que és un deute moral. Deute moral de tots els recursos 
que no s’han activat en els últims anys. 
 
Són el PUOSC que es va aprovar però que no es va atorgar, la reducció dels plans d’ocupació 
del SOC, la paralització de programes com la Llei de Barris, la política de rehabilitació urbana, 
la Llei de millora d’urbanitzacions, etcètera. 
 
Des de 2010 el volum de transferències econòmiques de la Generalitat als ens locals ha 
devallat un 62%. Pel que fa a les transferències que corresponen al finançament de serveis 
amb competències compartides i/o a serveis sobre els quals els ajuntaments no tenen 
competències, han baixat un 56%. Malgrat tot, els ajuntaments catalans han continuat prestant 
els serveis per responsabilitat política i respecte democràtic a la ciutadania. 
 
En el cas de les subvencions per inversió (PUOSC i altres) la baixada ha estat del 92%. 
Igualment els ajuntaments, malgrat les limitacions imposades pel govern de l’Estat i la manca 
d’ajuda de la Generalitat, han continuat invertint en el necessari manteniment de les 
infraestructures i equipaments locals (s’han recuperat nivells d’inversió sim ilar als anys 
anteriors a la crisi), ja que malgrat tot són les administracions més sanejades del país (durant el 
2015, en el seu conjunt, són les úniques que varen tenir superàvit, concretament del 0,5%). En 
aquest context, els consistoris catalans hem reclamat, també a Roses a la Generalitat de 
Catalunya el pagament dels deutes que té reconeguts amb els ajuntaments. Es tracta en 
aquest cas de subvencions aprovades i concedides a obres i serveis municipals ja efectuats i 
que la Generalitat no abona als ajuntaments.  
 
La moció presentada vol amb el reconeixement i el pagament del deute pendent, una petició de 
compromís de noves convocatòries de subvencions, tan necessàries com ho és la Llei de barris 
o la Llei d’urbanitzacions. 
 
Creiem que cal incrementar el fons de cooperació local i comarcal amb un nou pla únic d’obres 
i serveis, que és l’eina per a permetre la inversió a els municipis. Amb criteris que prioritzin la 
inversió relacionada amb la cohesió social i urbana i dotar-lo amb una aportació, amb un mínim 
de 600 milions d’euros. 
 
Dotacions per recolzar les accions de foment de l’ocupació i activació econòmica. Per tant, més 
recursos cap al món local i menys victimisme pressupostari. Més recursos, perquè la idea és 
que la majoria d’administracions locals gestionen bé, gestionen tan bé que ara són capaces de 
generar superàvit en els comptes municipals. 
 
Però no poden gastar-se aquest superàvit en millorar els serveis per l’existència de normes 
injustes com la Llei d’estabilitat aprovada pel PP i Convergènc ia i Unió. 
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En aquest sentit, la moció planteja instar al Govern de l’Estat a derogar la Llei d’estabilitat i la 
Llei de racionalització administrativa, però també fa falta acabar de fer els deures aquí a 
Catalunya.  
 
L’Estatut es va aprovar l’any 2006, deu anys després no hem sigut capaços d’aprovar una llei 
de governs locals i una llei de finances a la que s’insta el Govern a aprovar i portar a tramitació 
del Parlament, el primer trimestre 2017,  
 
Ara afortunadament El Parlament de Catalunya, ha aprovat una moció de defensa del món 
local, a instàncies del Grup Socialista, no és casualitat que  molts parlamentaris amb estat 
també alcaldes, en la qual es demanen a la majoria dels punts que hem comentat i es detallen 
a l’acord, els quals hem cregut necessari donar suport, debat i publicitat des de aquest Ple i al 
nostre Municipi 
 
ACORD: 
 
Instar al Govern de la Generalitat a :    
 

1)  Fer el reconeixement de les subvencions atorgades el 2016 i en exercicis anteriors per 
actuació ordinària o inversió per tal de reconèixer el deute que la Generalitat té amb els 
ens locals. 

 
2) Publicar trimestralment en el web de transparència de la Generalitat el deute reconegut 

per cada municipi. 
 
3) Aprovar, dos mesos després de l’entrada en vigor del nou pressupost, un calendari de 

noves convocatòries per a activar els instruments de cooperació local, com la Llei 
2/2004, de 4 de juny, de millora de barris, àrees urbanes i viles que requereixen una 
atenció especial, i la Llei 3/2009, del 10 de març, de regularització i millora 
d’urbanitzacions amb dèficits urbanístics, i també coordinar amb altres administracions 
supramunicipals les actuacions que en derivin i incloure-les en els pressupostos per al 
2017. 

 
4) Incrementar, en els pressupostos per al 2017, les dotacions del Fons de cooperac ió 

local –tant  per a ajuntaments com per a consells comarcals i entitats municipals 
descentralitzades- respecte als pressupostos del 2015. 

 
5) Autoritzar, en els pressupostos per al 2017, en el marc del desplegament de la Llei 

13/2015, del 9 de juliol, d’ordenació del sistema d’ocupació i del Servei Públic d’ 
Ocupació de Catalunya, les transferències necessàries per a donar suport a les accions 
de foment de l’ocupació i d’activació econòmica. 

 
6) Complir i reduir els terminis dels expedients que tramita la Generalitat a petició dels ens 

locals, com els informes tècnics dels departaments. 
 

7) Impulsar, mentre el Parlament no aprovi una llei de governs locals, la creació d’un grup 
de treball entre la Generalitat, el Govern de l’Estat, les entitats municipalistes i els  
professionals per a adoptar mesures que garanteixin la seguretat jurídica i la bona 
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gestió econòmica dels ajuntaments i facilitar alternatives a la falta de personal funcionari 
d’habilitació estatal. 

 
8) Fer gestions davant el Govern de l’Estat per tal que es derogui la Llei orgànica 2/2012, 

del 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, per a assegurar que 
tot l’estalvi obtingut per les entitats locals i per les altres administracions públiques en 
exercicis anteriors es pugui destinar a la prestació de serveis a la ciutadania, a exercir 
les competències clau per a assegurar-ne el benestar i a activar l’economia per a 
generar inversió i ocupació. 

 
9) Tenir en compte les diputacions provincials per a fomentar i garantir la gestió i el 

desenvolupament econòmic dels ajuntaments, prioritzant els ajuntaments amb menys 
de 20.000 habitants. 

 
10) Fer gestions davant el Govern de l’Estat per tal que es derogui immediatament i de 

manera urgent la Llei 27/2013, del 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de 
l’ Administració local. 

 
11) Aprovar i presentar al Parlament, dins del primer trimestre del 2017, un projecte de llei 

de governs locals i un projecte de llei de finances locals que reforcin l’autonomia local i 
que garanteixin un sistema de finançament estable i proporcional a unes competències 
ben definides dels ens locals perquè es puguin desenvolupar amb garanties de qualitat i 
transparència les polítiques públiques. 

 
12) Utilitzar tots els mecanismes de modificació de crèdits i de crèdits extraordinaris que 

estableixen la Llei 2/2015, de l’11 de març, de pressupostos de la Generalitat de 
Catalunya per al 2015, i la Llei 10/1982, del 12 de juliol, de finances públiques de 
Catalunya, a fi de disposar dels recursos necessaris per a finançar les mesures  i 
polítiques a què fa referència aquesta moció. 

 
13) I últim - Traslladar aquesta resolució a la Conselleria d’Economia i Coneixement de la 

Generalitat de Catalunya, a la totalitat dels Grups del Parlament de Catalunya i a la 
Presidència del Parlament, a l’ Associació Catalana de Municipis i Comarques (ACM), a 
la Federació de Municipis de Catalunya (FMC) i al Consell Comarcal de l’ Empordà.” 

2. Dictamen de la Comissió Informativa de data 18 de juliol de 2016. 

Fonaments de dret 
 

Primer. Article 214 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals (LRHL). 

El Ple de la Corporació adopta el següent 

ACORD: 
 

1. Aprovar la moció del Grup Municipal del Partit Socialista de Roses en defensa del món 
local, per tal d’instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a:  
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1)  Fer el reconeixement de les subvencions atorgades el 2016 i en exercicis 

anteriors per actuació ordinària o inversió per tal de reconèixer el deute que la 
Generalitat té amb els ens locals. 

2) Publicar trimestralment en el web de transparència de la Generalitat el deute 
reconegut per cada municipi. 

3) Aprovar, dos mesos després de l’entrada en vigor del nou pressupost, un 
calendari de noves convocatòries per a activar els instruments de cooperació 
local, com la Llei 2/2004, de 4 de juny, de millora de barris, àrees urbanes i viles 
que requereixen una atenció especial, i la Llei 3/2009, del 10 de març, de 
regularització i millora d’urbanitzacions amb dèficits urbanístics, i també 
coordinar amb altres administracions supramunicipals les actuacions que en 
derivin i incloure-les en els pressupostos per al 2017. 

4) Incrementar, en els pressupostos per al 2017, les dotacions del Fons de 
cooperació local –tant  per a ajuntaments com per a consells comarcals i entitats 
municipals descentralitzades- respecte als pressupostos del 2015. 

5) Autoritzar, en els pressupostos per al 2017, en el marc del desplegament de la 
Llei 13/2015, del 9 de juliol, d’ordenació del sistema d’ocupació i del Servei 
Públic d’ Ocupació de Catalunya, les transferències necessàries per a donar 
suport a les accions de foment de l’ocupació i d’activació econòmica. 

6) Complir i reduir els terminis dels expedients que tramita la Generalitat a petició 
dels ens locals, com els informes tècnics dels departaments. 

7) Impulsar, mentre el Parlament no aprovi una llei de governs locals, la creació 
d’un grup de treball entre la Generalitat, el Govern de l’Estat, les entitats 
municipalistes i els professionals per a adoptar mesures que garanteixin la 
seguretat jurídica i la bona gestió econòmica dels ajuntaments i facilitar 
alternatives a la falta de personal funcionari d’habilitació estatal. 

8) Fer gestions davant el Govern de l’Estat per tal que es derogui la Llei orgànica 
2/2012, del 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, per a 
assegurar que tot l’estalvi obtingut per les entitats locals i per les altres 
administracions públiques en exercicis anteriors es pugui destinar a la prestació 
de serveis a la ciutadania, a exercir les competències clau per a assegurar-ne el 
benestar i a activar l’economia per a generar inversió i ocupació. 

9) Tenir en compte les diputacions provincials per a fomentar i garantir la gestió i el 
desenvolupament econòmic dels ajuntaments, prioritzant els ajuntaments amb 
menys de 20.000 habitants. 

10) Fer gestions davant el Govern de l’Estat per tal que es derogui immediatament i 
de manera urgent la Llei 27/2013, del 27 de desembre, de racionalització i 
sostenibilitat de l’Administració local. 

11) Aprovar i presentar al Parlament, dins del primer trimestre del 2017, un projecte 
de llei de governs locals i un projecte de llei de finances locals que reforcin 
l’autonomia local i que garanteixin un sistema de finançament estable i 
proporcional a unes competències ben definides dels ens locals perquè es 
puguin desenvolupar amb garanties de qualitat i transparència les polítiques 
públiques. 

12) Utilitzar tots els mecanismes de modificació de crèdits i de crèdits extraordinaris 
que estableixen la Llei 2/2015, de l’11 de març, de pressupostos de la 
Generalitat de Catalunya per al 2015, i la Llei 10/1982, del 12 de juliol, de 
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finances públiques de Catalunya, a fi de disposar dels recursos necessaris per a 
finançar les mesures  i polítiques a què fa referència aquesta moció. 

 
2. Comunicar aquest acord a la Conselleria d’Economia i Coneixement de la    Generalitat 

de Catalunya, a la totalitat dels Grups del Parlament de Catalunya i a la Presidència del 
Parlament, a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques (ACM), a la Federació de 
Municipis de Catalunya (FMC) i al Consell Comarcal de l’Empordà. 

 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Explica que aquesta moció té una intenció de posar de manifest el 
treball dels municipis i intentar defensar, entendre i demanar aquelles coses que estan ben 
fetes i que en el temps han funcionat per als municipis en relació amb la Generalitat i altres 
administracions. I a la col·laboració que s’ha de tenir entre les diferents administracions.  
 
Al llarg de la lectura del text fa diferents acotacions, primer en els antecedents: 
 
“Cal alleugerir el deute que el Govern de la Generalitat té amb els ajuntaments de Catalunya” 
recorda que han vist – en el punt núm.9 - com la Diputació de Girona ha vingut en socors de la 
Generalitat “(...)Deute moral de tots els recursos que no s’han activat en els últims anys.” per 
exemple la disminució de l’aportació de les llars d’infants en aquests últims anys. 
 
Les lleis de governs locals i de finances ens haurien de permetre tenir aquelles competències 
que no tenim però que hauríem de tenir i que els ajuntaments fan. La llei de finances locals 
hauria de dir el que el regidor del Partit Popular ha comentat moltes vegades que és que, amb 
aquestes lleis restrictives que hem tingut, el que no s’ha fet és premiar a aquells que ho han fet 
bé. Alguns ajuntaments ho han fet malament però d’altres ho han fet raonablement, des del 
punt de vista econòmica, no sap si tant des del punt de vista social. Per tant creu que una llei 
de finances locals hauria d’ajudar a aquestes qüestions. 
 
Continua amb les explicacions en relació amb els punts de l’acord: 
 
“7 (...) facilitar alternatives a la falta de personal” i parla de la falta de personal perquè diu que 
hem perdut alguns serveis com el de cultura per temes de restricció pressupostària. 
 

 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Primer de tot un matís que és que el seu anàlisis es centrarà, sobretot, en el 
contingut de la moció més que no pas en algunes de les acotacions que ha anat fent el ponent 
al llarg de la intervenció, amb les quals, segurament, podrien no estar tant d’acord. 

 

Aquesta moció, o com a mínim una molt semblant, ja va ser debatuda i votada al Parlament de 
Catalunya el passat 2013 i, que va ser aprovada, precisament, gràcies al suport del Grup 
Parlamentari d'ERC. El seu grup municipal està d’acord tant amb l’esperit que presenta la 
moció com amb l’orientació que marca, per tant, el seu vot serà afirmatiu. 
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Tot i això, també volen fer constar que entenen que és un xic incompleta en dos aspectes: 

- El primer és que quan va ser presentada al Parlament de Catalunya, el 2013, hi havia un 
govern que, tot i estar en minoria, tenia una estabilitat Parlamentària que li permetia tramitar 
i aprovar pressupostos, cosa que avui en dia això és una situació que està en dubte i, per 
tant, fer apel·lacions a l’aprovació d’uns pressupostos que encara no saben si en l’actual 
Parlament podran ser tramitats o no – al setembre, segurament, es decidirà- pot ser un punt 
improductiu, no passa res perquè, com diuen sempre, les mocions expressen una voluntat 
política i la voluntat que aquesta moció denota, aquest grup municipal també la té.  

En tot cas, creu que la forma més eficient d’aconseguir això, seria que, si el Ple aprova 
aquesta moció – que esperen que així sigui- els representants dels grups municipals amb 
representació al Parlament instin als seus representants a negociar amb el Govern de la 
Generalitat totes aquestes esmenes per tal de poder tramitar i aprovar pressupostos, 
perquè sinó el que avui s’aprovi aquí, difícilment podrà tenir traslació a la vida 
parlamentària. 

 
Pel que fa a algunes de les acotacions que ha fet el ponent, en els temes com el del victimisme 
pressupostari s’hi referirà tot seguit, però per fer un apunt estrictament local diu que Roses amb 
el Departament de Cultura són anteriors a qualsevol llei de racionalització. Ja hi va haver un 
desmantellament del Departament de Cultura per una decisió política del Govern d’aquell 
moment i no per cap llei de racionalització.  
 
Alhora i d’acord al que a fet referència el ponent de victimisme pressupostari o econòmic – no 
recorda exactament quina expressió ha fet servir – creu que això lliga amb la segona qüestió 
que falta introduir a la moció: parlar de finançament de la Generalitat sense explicar que la 
Generalitat té un problema molt greu de finançament que es diu Estat español, que és una 
administració que constantment impedeix el correcte finançament de l’administració, que 
infradota, constantment, els pressupostos de la Generalitat i que impedeix un correcte 
desenvolupament ple de les competències de l’administració és amagar informació. És a dir, no 
és seriós parlar de finançament de la Generalitat sense tocar aquest tema.  
 
Això no implica, evidentment, que a la Generalitat se li hagi d’exigir el màxim amb tots els 
àmbits i també amb el món local. Creuen que aquest compromís l’ha de tenir i li exigiran 
sempre. Però entenen que, per un tema d’ honestedat i rigor amb els ciutadans que ens 
escolten, no poden deixar de fer menció a aquest tema que és vital a l’hora d’entendre com es 
financia i com pot fer front a les seves obligacions la Generalitat. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Diu que amb el fons de la moció és evident que hi estan d’acord. A nivell 
municipal pensen que aquesta llei ha estat una mica injusta pel que fa al sostre de la despesa o 
amb què poden destinar els ajuntaments els diners que tenen. Més, encara amb ajuntaments 
com el de Roses que – el fet que et marquin què pots gastar i de quina manera, comparant-te 
amb ajuntaments que tenen endeutaments exageradíssims- està molt per sota del que és el 
50% d’endeutament del que marca la llei – que és el 110%- i que durant molt de temps ha fet 
els deures, esforços i no han contractat personal perquè la llei no ho permetia, una llei que en 
el seu moment es va aprovar i a la qual se li ha de fer cas.     
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Aquest grup municipal està d’acord amb el fons de la moció però no amb tot el text perquè fa 
molta referència a limitacions imposades pel Govern de l’Estat i la marca d’ajuda de la 
Generalitat i consideren que això són mitges veritats i mitges mentides. No donaran suport a la 
moció però tampoc s’hi posaran en contra malgrat que el senyor Joan Plana vulgui començar 
una altra vegada el mateix debat de si l’Estat aquí o l’estat allà, i diu que no hi volen entrar 
perquè estan cansats d’això. 
 
Repeteix que el seu vot no serà a favor però si s’abstindran. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Diu que un altre cop buscant enemics i culpables i no els problemes 
interns per saber gestionar les coses com cal i aquesta creu que és la política dels companys 
d’Esquerra Republicana, la de buscar culpables i buscar un mite. 
 
Referent al punt novè de l’acord, proposa una solució que és treure les diputacions la qual cosa 
comportaria 5 mil milions d’euros per a polítiques de sanitat, educació i polítiques socials i 
treure, també, els consells comarcals perquè tots els nens tinguin els llibres educatius gratuïts. 
 
Dit això comenta que el nucli de la moció li sembla perfecte però, com saben, des de Ciutadans 
volen eliminar les diputacions i les duplicitats administratives públiques que no agilitzen ni fan 
més eficients les coses. Per tot això, aquest grup municipal s’abstindrà per al punt número 9 
que diu: “tenir en compte les diputacions provincials per a fomentar i garantir la gestió” amb el 
qual estan totalment en contra. 
   
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- No es tracta de defensar al company d’Esquerra Republicana però que 
Catalunya té un problema de finançament, igual que altres comunitats autònomes, no és que 
ho digui el senyor Joan Plana sinó que ho diu també la pròpia presidenta del Grup de 
Ciutadans al Parlament de Catalunya o fins i tot el president del grup del Partit Popular al 
Parlament. És evident que hi ha un greuge que s’ha de resoldre, de fet, sempre es parla que en 
aquesta legislatura s’haurà d’abordar novament un pla de finançament de les comunitats 
autònomes.  
 
El grup municipal d’Unió, com sempre, està en defensa del món local que, òbviament, és 
l’administració més propera als ciutadans. Igual que ha dit el company del Partit Popular estan 
d’acord amb l’esperit de la moció. Es nota en el redactat que és una moció que es va presentar 
al Parlament de Catalunya perquè va adreçada a fer gestions a través del Govern de l’Estat i 
també parla de temes que ja estan resolts, com per exemple el Conveni ara signat amb la 
Diputació de Girona per intentar alleugerir el deute que té la Generalitat de Catalunya amb les 
administracions locals. Però en resum, estan d’acord amb l’esperit de la pròpia moció, motiu pel 
qual hi votaran a favor. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
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Sr. Francesc Giner.- En primer lloc no entenen per què es presenta aquesta moció per part del 
Partit Socialista quan ja la va presentar, en el seu moment, en el Parlament de Catalunya on, 
fins i tot, es va aprovar.  
 
En segon lloc, referent a la moció insisteix en el que diuen sempre que és que es presenten 
mocions que no tenen una rellevància especial pel poble de Roses, ja que no entren a debat i 
que aquestes mocions només generen debats partidistes i es fan per interessos de partit i no 
reflecteixen els interessos del poble per la qual cosa s’abstindran. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Marc Danés.- Vol fer un parell de comentaris el primer dels quals és que si ens centrem 
només en el tema en defensa del món local, és evident que aquest grup municipal no hi pot 
estar en contra. De fet, aquest grup municipal, sempre està defensant que els ajuntaments som 
la primera línia de batalla; els que estem posant, per dir-ho d’alguna manera “la carn a la 
graella”; els que estem rebent tots els impactes de la ciutadania, i els que estem intentant posar 
totes les solucions per tal que els nostres ciutadans rebin tots els serveis que necessiten per 
pal·liar aquests moments difícils i per anar dotant d’il·lusió i nous projectes per tal que, també, 
anem sortint d’aquest sotrac i anem fent, com s’està veient aquests dies, que al poble està ple 
de turistes la qual cosa deu voler dir que les coses, algunes, les devem estar fent bé quan 
segueixen venint turistes els quals estan contents i segueixen fent el “boca-orella” i defensant 
que Roses és un dels millors llocs per visitar. 
 
Del 2013 al 2016 han variat moltes coses. Al Govern de la Generalitat, tenim un president que 
ha estat alcalde, tenim consellers que han estat alcaldes o regidors dels seus municipis i per 
tant, l’ADN municipalista està impregnat d’aquest govern. Per la qual cosa és evident que, tant 
el Govern com el Parlament – perquè als altres partits polítics també hi ha molts alcaldes i 
regidors - i per tant el que hauria de ser la norma i que personalment creu que és la lògica – 
primer s’hauria de passar per un ajuntament abans d’anar a una administració superior- entén 
que tots aquests temes que han posat sobre la taula no cal que els expliquin perquè els han 
patit i entén que estan prenent les mesures adequades per tal de resoldre’ls. 
 
Si que és veritat que el redactat està una mica fet amb sornegueria, mala baba o així. És veritat 
que fins al 2010 el govern que hi havia aleshores, que no és el mateix que hi ha ara, va dotar 
els ajuntaments de molt de diners, fins i tot exageradament de diners – que s’ha pogut veure 
que després eren impagables o que amb el finançament que té Catalunya no es podien arribar 
a pagar a tots els ajuntaments. Per tant, va haver-hi un moment on uns grups polítics – entre 
els quals el grup municipal del Partit dels Socialistes també formava part d’aquell govern – van 
decidir, a la babalà, sense cap mena de rigor pressupostària, per dir-ho d’alguna manera, com 
han tingut els ajuntaments, començar a regalar subvencions per tal que els municipis – 
casualment també governats pels mateixos partits polítics – poguessin fer moltes obres i 
suposa que, poguessin guanyar algunes eleccions. 
 
Ara, els governs que hi ha, el que han de fer és anar intentant pagar aquests deutes que tenen 
amb els ajuntaments, que ho estan fent – fa un moment han passat un punt on la Diputació de 
Girona farà un petit avançament de diners. És evident que la Generalitat té un deute important 
amb l’Ajuntament de Roses però aquest any, aproximadament, entre 400 i 500 mil euros també 
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se’ns farà aquesta arribada de diners i, per tant, es reduirà el deute que hi ha amb l’Ajuntament. 
Però hem de ser conscients que la Generalitat ha de tenir altres prioritats. I en aquests 
moments, si hi ha una sèrie d’inversions que els ajuntaments – que hem fet molt bé la nostra 
feina-, ja els hem pagat, i no tenim problemes de tresoreria ni de fer crèdits, la Generalitat ha 
cregut oportú destinar aquests recursos a prioritzar els serveis socials de la Generalitat de 
Catalunya i dels municipis. Per la qual cosa, quan aquesta crisi vagi amainant, quan no 
haguem de tenir tants recursos amb la Llei de la pobresa energètica, quan no haguem de tenir 
tants recursos per tenir els CDA, per no tenir tota una sèrie de recursos que s’han de donar a la 
gent que ho està passant malament, segurament serà una manera més ràpida que el Govern 
de la Generalitat pugui pagar aquests deutes que té amb les administracions locals. 
 
Amb algun dels punts també hi estarien d’acord com el que la Generalitat agilitzés els temes, 
els tràmits burocràtics i els permisos, ja que els que estem en un govern, això ho firmariem avui 
mateix que anessin amb la mateixa rapidesa que tenen els ens locals. Moltes vegades no 
donem permisos o no ens arriben les subvencions adequades perquè, precisament, és la 
Generalitat la que triga un o dos anys a donar resposta.  
 
Alhora és evident que el bàsic d’aquesta moció és que si deroguessin la Llei d’estabilitat 
pressupostària i racionalització, evidentment, la gran majoria de problemes que tenim les 
entitats locals i el Govern de la Generalitat, els podríem tirar endavant.  
 
També podrien estar d’acord amb el projecte de llei de governs locals però, això ho està 
treballant la Generalitat. Com ha dit, l’ADN del govern és municipalista i, per tant, la Llei de 
finances locals i la Llei de governs locals és una estructura d’estat perquè dóna la màxima 
importància a l’administració més propera al ciutadà. Per la qual cosa, entenen que, en un 
període de – en un principi eren 18 mesos- ara deuen ser 12 o 13 mesos, si la moció de 
confiança tira endavant el proper mes de setembre, segurament al llarg de l’any 2017, la 
podran presentar. 
 
En la defensa de la gestió municipal, dels ens municipals, hi estarien totalment d’acord però no 
volen entrar en aquest joc que creu que és el de fer veure que la Generalitat no paga uns 
diners o té uns deutes perquè vol. Els té perquè han vingut, també, arrossegats per altres 
governs que n’han fet una gestió rigorosa i seriosa del pressupost municipal.  
 
Per tant, dit això, manifesta que el vot del seu grup municipal serà d’abstenció. 
 
Per últim, amb el tema del greuge del finançament de l’administració, vol exposar un altre cas. 
Fa pocs dies ha sortit publicat que Catalunya, en el seu conjunt, en termes econòmics és la 
tercera potència de l’Estat espanyol quant a producte interior brut i recursos per càpita. Un cop 
hi ha les transferències a l’estat, passem del tercer al dotzè lloc, per tant sí que tenim un 
problema greu i és que no se’ns tracta igual, cosa que també ens va bé perquè així, d’alguna 
manera se’ns diu que som diferents i que no formem part del mateix estat.  
 
Però reitera que el sentit del seu vot serà d’abstenció perquè no volen posar pals a les rodes i 
perquè en algunes de les coses, evidentment, hi estan totalment d’acord. 
 
 
RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 
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Sr. Antonio Rodríguez.- En relació amb la utilitat de la moció, com han posat de manifest, la 
majoria dels elements que es plantegen no s’han portat a terme. Per tant, entenen que, amb el 
permís dels companys, aquesta és tan útil com totes les mocions que s’han anat presentant. I 
personalment entén que aquesta és de caire municipalista i ens afecta directament al futur dels 
municipis. 
 
Referent als pressupostos de la Generalitat està segur que els companys del Partit dels 
Socialistes estarien disposats a parlar-ho. Ara bé no vol entrar més en el tema perquè creu que 
ja se n’ha parlat prou en aquest Ple, tot i que si fos una prioritat sempre se’n podria parlar. 
 
Pel que fa a la moció, bàsicament, creu que l’important és – i amb el que que tots els regidors 
pensa que hi estan d’acord- que són els instruments els que compten. Parlen de plans d’obres i 
serveis, del Pla de Barris – que es va fer en la legislatura del tripartit – i que ha permès arranjar 
alguns dels carrers del poble i ha donat la possibilitat de fer algunes obres que han anat 
fantàsticament bé, també, pel turisme. Els plans d’ocupació és un fet social i és necessari 
mantenir-los. Pel que fa a la Diputació s’ha fet alguna cosa tot i que hem de continuar  
avançant.  
 
Referent al que ha comentat el regidor de Ciutadans respon que, en època del tripartit, es volia 
fer una reforma dels consells comarcals i diputacions, alhora que hi havia un projecte de 
vagueries que podria haver prosperat, o no, però esperen que, igual que el tema de les 
finances locals, es plantegi en el nou país una reforma de l’administració. 
 
La prioritat del govern és també prioritzar alguns mitjans de comunicació. El que hem 
d’entendre és que tant la Generalitat com el Govern central s’han de posar d’acord. 
Segurament amb un canvi de govern a Madrid les coses podrien anar millor, ara bé, en aquests 
moments cadascú està votant allò que creu més convenient. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-
AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Per respondre, molt ràpidament, a un parell d’al·lusions comença per dir al 
senyor Manel Escobar que no és ell personalment qui diu que hi ha una estratègia deliberada 
per infrafinançar la Generalitat sinó el seu ministre, per tant, que li facin cas a ell. 
 
Pel que fa al company de Ciutadans li diu que, curiosament, i com ha exposat el senyor Antonio 
Rodríguez, ja hi va haver un govern a Catalunya que va intentar acabar amb les diputacions  
amb un conseller de Governació d’Esquerra Republicana. I li pregunta si sap quina va ser 
l’administració que ho va impedir. 
 
Alhora fa una petita acotació, que ara ha observat, i és que en l’acord, on diu: “trametre al 
Departament d’Economia i Coneixement” creu que amb el canvi de Govern hi ha hagut un 
canvi de nom i ara el Departament es diu Departament d’Economia i Hisenda. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE 
CATALUNYA 
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Sr. Manel Escobar.- Respon al senyor Joan Plana que, li agradi o no, no es mi ministro sinó 
que és nuestro ministro.  
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Pensa que tots han de fer un esforç per recordar que hem passat 
una crisi molt gran i aquestes transferències que fa l’Estat – de les que tant s’ha queixat el 
company d’Esquerra Republicana-, qui més subvencions ha rebut ha estat Catalunya. S’ha de 
transmetre a la gent que Espanya no ens roba sinó que també ens dóna coses maques i 
bones.  
 
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: SET (7) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga Simarro, 
Antonio Rodríguez i José A. Valdera. 
 
Vots en contra: CAP (0)  
 
Abstencions: DEU (10) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 
Anna Jorquera, Manuel Escobar, Àngel Tarrero, Francesc Giner, Fèlix Llorens i José M. 
Alvarez. 
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
  
 
12. MOCIO DEL GRUPS MUNICIPALS DE PSC, ERC, UNIO, CIUTADANS PER LA 

SOSTENIBILITAT DE LES INVERSIONS  A ROSES i LA MILLORA DE LA MOBILITAT.  

 
En un moment en què el creixement de la vila de Roses està consolidat i en què les 
oportunitats d'ocupació estan limitades per la recessió econòmica i entorn d'incertesa global, fer 
possible una renovació de nova economia local passa per polítiques de racionalitat econòmica, 
sostenibles social i energèticament, de foment de l'ocupació i millora de l'entorn. En aquest 
marc la millora de la mobilitat és un element cabdal a la nostra vila i ha de venir acompanyada 
d'una valoració eficient de les inversions, amb un entorn de recursos necessàriament limitats. 
 
Per aquestes mateixes raons el nostre grup Municipal ha proposat al Govern de Roses, amb 
sentit de responsabilitat, la realització d'un Pla de Mobilitat sostenible que encara ha de veure 
la llum. 
 
Encara no fa un mes, amb l'última modificació de crèdit, hem vist la dificultat del mateix 
consistori d'englobar el conjunt de les inversions en el que hauria de ser al nostre entendre la 
millor manera de gestionar i prioritzar les inversions municipals: 
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Cal incorporar el punt de vista de la ciutadania mitjançant un procés participatiu, i analitzant la 
sostenibilitat i la viabilitat tècnica de les propostes obtingudes. 
 
Així mateix, cal redactar un Pla d'usos d'equipaments existents, una eina per definir el 
programa funcional d'equipaments públics, tot incorporant el punt de vista de la ciutadania 
mitjançant un procés participatiu, i analitzant la viabilitat tècnica de les propostes obtingudes. 
 
És en els equipaments i els serveis sobre mobilitat on es fa més present aquesta dificultat per 
trobar solucions de llarg abast. Cal destacar l' històric de propostes programàtiques que hem 
viscut en els últims anys. Algunes tan emblemàtiques i en ocasions irrealitzables com el túnel 
del Puig Rom o/i pàrquing de grans dimensions al davant de Mar. També hem vist altres 
propostes de soterraments de les Places/ aparcaments de la nostra vila (Plaça del Teatre, 
Mercat Municipal, Plaça Catalunya, etc.) 
 
El més significatiu d'aquestes propostes és que en els últims 15 anys a Roses no s'ha realitzat 
ni una sola plaça de pàrquing de les proposades. Ni per iniciativa publica, ni per iniciativa 
privada. 
 
 
Atès que és voluntat d'aquest Ajuntament, reflectida en l'Agenda 21 i en esborrany del Pla de 
mobilitat presentat aquesta primavera als regidors d'aquest consistori, millorar els 
desplaçaments, una pacificació de la mobilitat urbana i una millora dels accessos a la nostra 
Vila de Roses amb projectes viables i sostenibles. 
 
Entenent que qualsevol proposta d'inversió municipal sobre aparcament ha d'estar 
acompanyada i/o insertada al costat de la implantació de totes les mesures d'un Pla de 
Mobilitat per Roses. On hem de comptar amb les complicitats necessàries de la ciutadania i de 
l'activitat privada. 
 
Per tot això, proposem al ple de Roses l’adopció dels següents acords:  

 Un cop elaborada la proposta del Pla de Mobilitat, fer-la pública, juntament amb les 
dades de l'estudi previ, a fi que els diferents Grups Municipals i la ciutadania facin les 
seves esmenes a través dels processos participatius pertinents. Aquests processos 
participatius hauran de respondre als principis d'aportació de criteris i d’orientació de la 
gestió per part dels ciutadans de forma efectiva i garantista. També hauran de ser 
validats pel ple abans de la seva implementació. 

 
 En cas que el pla de mobilitat resultant del punt 1 determinés la necessitat de construir 

un aparcament soterrat a la vila de Roses, abans de desenvolupar el projecte caldria fer 
públic el Pla de Viabilitat, els projectes ja existents i ser sotmès també als processos 
participatius pertinents. 

 
 Per motius d'eficiència econòmica, aturar provisionalment l'arranjament de la Plaça 

Catalunya davant la possibilitat que sigui la ubicació escollida per un hipotètic futur 
aparcament. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
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Sr. Joan Plana.- Primer de tot agraeix la predisposició del grup municipal del Partit Socialista 
amb qui, aquesta setmana, han estat negociant el redactat de la moció i ha estat fàcil arribar a 
l’acord. Un cop pactades les al·legacions que aquest grup municipal va presentar a la moció del 
PSC sobre el nou projecte de Plaça Catalunya, hi votaran favorablement. 
 
Plaça Catalunya és una possible ubicació per a un aparcament soterrat si és que finalment se'n 
determina la necessitat. És imprudent i arriscat fer una inversió de més d'un milió d'euros fins 
que un pla de mobilitat no determini si cal fer aparcament soterrat i, en cas que calgui, quina és 
la seva ubicació més idònia. 
 
Pensen que racionalitzar i planificar bé les inversions (especialment les de gran cost econòmic, 
com aquesta) és indispensable per optimitzar els recursos públics i fer eficient la gestió 
municipal. El text pactat no tanca la porta a res, però sí que demana fer les coses amb seny i 
rigor. 
 
Hi ha un altre motiu que els ha portat a votar favorablement a la moció i creu que és important 
dir-ho perquè els ciutadans agraeixen que parlin clar i diguin les coses pel seu nom. El projecte 
de construir un aparcament soterrat a plaça Catalunya apareix amb força com a una aposta del 
govern socialista que va governar entre 2007 i 2011 – del qual el regidor ponent en formava 
part. Nosaltres no formàvem part d'aquell govern, ni com a persones individuals ni com a grup, i 
no ens correspon a nosaltres defensar-ne l'actuació. Ara bé, tant al passat mandat – com a 
simples ciutadans-, especialment durant els dos primers anys, com en aquest noten una 
evident voluntat d’aquest govern d’enterrar, soterrar i de fer caure en l’oblit tot projecte que 
tingui olor que sorgís durant aquella època en què varen estar apartats del poder municipal.  
 
Per tant, la teoria de fer ara aquesta reforma de la plaça Catalunya amb l’objectiu de, després 
intentar justificar, que un cop feta aquesta inversió no té sentit aplicar, construir o promocionar 
allà l’aparcament soterrat, sincerament, no els sembla descabellada ni inverosímil. És un tema 
de confiança. Sincerament, l’experiència del que ha passat amb Ca l'Anita - tancada durant 
més de 4 anys-, el desmantellament de l'Àrea de Cultura o el retard a les obres de la SUF, tot 
plegat els fa creure que aquesta possibilitat hi és. Per tant, i també per un tema de confiança 
prefereixen que sigui un pla de mobilitat que a través d’estudis professionals i de la participació 
ciutadana pertinent sigui el que determini quin ha de ser el futur de la plaça Catalunya abans 
d’autoritat o tirar endavant un projecte d’aquesta magnitud.  
 
Així doncs, s’afegeixen a la moció. Reitera l’agraïment als companys del Partit dels Socialistes 
la predisposició a acordar el text i el seu vot serà a favor de la moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Després de la modificació de crèdit del passat Ple – tenint en compte que 
l’únic partit que va votar en contra va ser el Partit Popular pel fet que allà hi anava la reforma de 
la plaça Catalunya i el carrer Pi i Sunyer- no pensava que portés tant de rebombori com per 
presentar una moció en la qual es parlés, en concret, del fet que s’aturi el projecte de la plaça 
Catalunya. Reitera i recorda que l’únic grup que hi va votar en contra va ser el Partit Popular.  
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És evident que no estan d’acord amb la baixada – a nivell del terra- de la plaça perquè no els 
agrada, i els agrada més amb pla de visibilitat com ara mateix té que es veu el mar. Es poden 
fer moltes coses per poder arreglar aquesta plaça sense haver de tocar la forma que té 
actualment, potser estèticament no a tothom li agrada – és de principis dels anys 80- però 
reitera que s’hi poden fer moltes coses sense que hagin de costar 1 milió d’euros.  
 
Creu que ens emplenem la boca, i molt, quan parlem de pàrquings a nivell de municipi. 
Personalment considera que Roses és un dels pocs, per no dir l’únic, municipi que no té un 
aparcament soterrat en tota la costa de la província de Girona tot i que podria dir, potser, fins i 
tot, de Barcelona. Durant la legislatura 2007 es va parlar que hi havia empreses privades que 
podien venir i que estaven interessades i, recorda, que era el principi del moment econòmic 
que començava a ser una mica dèbil i tot es va tirar endarrere.  Durant la legislatura passada 
també hi va haver empreses que es van interessar amb el  pàrquing del front marítim i tampoc 
va ser possible perquè és evident que el que demanen – a part del 50% de la inversió de la 
qual ells es poden fer càrrec- zones blaves de la plaça Catalunya fins al Puig Rom durant tot 
l’any. Cosa que, és obvi, municipalment parlant i en aquest Ajuntament això no ho podem 
permetre.  
 
Una altra cosa de la qual també ens emplenen la boca és de la participació, cosa que encara 
no ha vist i que, personalment i entre cometes, no hi creu perquè considera que només es 
pregunta a qui interessa i a la part que no interessa no se li fa arribar la pregunta o consulta.  
 
En definitiva, aquest grup municipal està d’acord amb aquesta moció, però també creu que s’ha 
de deixar clar que en el punt on diu: “Per motius d’eficiència econòmica, aturar provisionalment 
l’arranjament de la plaça Catalunya davant la possibilitat que sigui la ubicació escollida per un 
hipotètic futur aparcament” – tot i que hi està d’acord- pregunta què vol dir aturar 
provisionalment l’arranjament de la plaça. Fins quan és provisionalment, 3 o 6 mesos o fins que 
hi hagi un pla de mobilitat – en el qual, teòricament, ja s’hi estava treballant- o ho deixen tot 
parat fins que no es faci una consulta i que el poble decideixi què hem de fer o què no, o 
segons la participació ciutadana... 
 
Creu que el que no es pot fer és dir que no a les inversions que siguin públiques, ja que totes 
les que fem aquí son públiques i són d’interès de tots els rosincs . Per tant, creu que s’ha d’anar 
molt amb compte amb el redactat que es posi com aturar provisionalment l’arranjament. Reitera 
que no ens emplenem la boca que no es fa el pàrquing perquè no ens agrada el projecte sinó 
que també s’ha de tenir en compte el context de la moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Diu que el grup municipal de Ciutadans sí que ha anat un per un 
preguntant als veïns la seva opinió. Alguns han mostrat la seva indiferència i altres, interès per 
rebaixar la plaça. Per això vol parlar en els dos sentits perquè creu que ambdós són positius. 
 
Per una banda, tots saben que els soterranis de la nostra vila estan envellits i necessiten un 
canvi – hi ha cables, desaigües, s’hi ha de fer millores... És evident que fer un pàrquing 
soterrani a la plaça Catalunya és quasi impossible perquè es van donar altres casos cases i 
edificacions que es desestructuraven i queien cap a baix. 
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Ara bé, per altra banda, també entén la part dels companys del Partit dels Socialistes de 
demanar un estudi de mobilitat. Per una banda és positiu el canvi, per l’altra és preferible 
esperar a un canvi de sostenibilitat. I per tot això aquest grup municipal s’abstindrà.  
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Agraeix també al grup municipal del Partit dels Socialistes la predisposició 
de comentar la moció. El més important, creu, és que es centra en el pla de mobilitat el qual el 
grup municipal d’Unió portava en el programa electoral quan es va presentar a les passades 
eleccions municipals i que no tots els grups portaven – també Gent del Poble ho tenia en el seu 
programa electoral. Per tant, el pla de mobilitat era una eina molt important i necessària per al 
municipi de Roses.  
 
Aquest pla no només havia d’establir el lloc del futur pàrquing soterrat – que es tracta d’una 
obra molt important – sinó que ha de pensar també en una redistribució de la circulació de 
trànsit rodat que, com estem comprovant aquests dies, tornem a caure i a trobar aquest 
problema que, durant determinades èpoques de l’any té el municipi. Per exemple, tota la Gran 
Via, des de quasi la platja del segon moll fins a la sortida de Roses queda col·lapsada. Per tant, 
és molt important aquesta redistribució del trànsit rodat perquè molts turistes quan es troben 
amb aquests col·lapses circulatoris s’emporten una molt mala imatge. També tornem a tenir 
problemes amb el tema de l’aparcament, per la qual cosa aquesta gestió del pàrquing també és 
un tema que s’haurà de parlar en el pla de mobilitat.  
 
En resum, fins que no tinguem aquest pla de mobilitat a sobre la taula, pactat, aprovat, 
plenament operatiu i en el qual s’estableixi quina serà aquesta redistribució del trànsit i la 
possible ubicació del pàrquing soterrat, estan en contra que es faci aquesta rebaixa de la plaça 
Catalunya, que no és incompatible amb el fet i la necessitat que pugui haver-hi, també, un 
aparcament un cop rebaixada la plaça.  
 
Per tot això, des del grup municipal d’Unió donaran suport i votaran a favor d’aquesta moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Francesc Giner.- Primer de tot agraeix que es presenti una moció que sigui d’interès local.  
 
Creuen que aquesta moció té la seva lògica. Quan aquest grup municipal estava a l’oposició, 
quan hi va haver el tema dels pàrquings ja van demanar un pla de mobilitat. Recorda que els 
criteris eren que el grup municipal del partit dels Socialistes volien la plaça Catalunya i el grup 
municipal de Convergència volien fer-lo al front de mar.  
 
Exposa que a la primavera es va fer un estudi de mobilitat i aquest, ara com ara, aconsella més 
fer un pàrquing davant de mar que no pas a la plaça Catalunya. Aquest grup municipal entén 
que ja toca desencallar, d’una vegada per totes, el front de mar i, a causa d’aquest estudi, 
veuen molt més factible fer l’aparcament en aquesta zona, alhora que per qüestió de més 
places, més visió de futur... Així mateix, els problemes que hi ha al carrer de davant també fan 
que sigui urgentíssim una actuació en aquesta zona.  
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Al final de la plaça Catalunya també fa molts anys que no s’hi fa cap actuació; el tema del 
clavegueram, connexions, el mateix paviment està en molt mal estat i tot això s’ha de reformar. 
Per la qual cosa, creuen que aquesta actuació aconseguiria una continuïtat de la circulació de 
vianants en vers la Ciutadella, reforçaria tot el tema comercial de l’avinguda de Rhode i, parlant 
en visió econòmica, els diners destinats a aquesta obra, si no es fes, no la majoria sinó tot, 
aniria a pagar deute. Considera que és una llàstima perquè tenen molt poc temps per poder 
presentar algun projecte i poder rescatar alguns d’aquests diners.  
 
Els problemes actuals que tenim, com per exemple el que ja ha dit del carrer de davant, 
continuarien i no hauríem avançat gens. Entenen que es tracta d’una obra important i en un lloc 
clau per al municipi de Roses i una més de les que s’estan engegant durant aquesta legislatura 
en altres parts del poble, de manera que no només s’actua aquí davant sinó que també es fa 
en altres indrets del poble.   
 
Així mateix entenen que no s’ha de perdre temps i per tot això aquest grup municipal hi votarà 
en contra. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Carles Pàramo.- Primer de tot aquest grup municipal considera que el títol “Moció del grup 
municipal Socialista per la sostenibilitat de les inversions a Roses i la millora de la mobilitat” és 
enganyós. L’obra que es proposa és sostenible i viable econòmicament en els termes que avui 
en dia s’entenen per sostenibilitat i viabilitat econòmica ja que d’altra manera no es podria fer, 
perquè avui dia – gràcies a la Llei d’estabilitat pressupostària- ja queda clar que els 
ajuntaments han passat aquella època que podien fer el que volien, fins i tot obres a les quals 
no s’hi referirà per molt que hagin sortit aquí. 
 
Reitera, doncs, que és enganyós i, en cas que s’aprovi, demana que es canviï el títol. No és 
una moció per la sostenibilitat de les inversions perquè aquesta obra, en cap cas, atempta 
contra la sostenibilitat. Ara bé, sí que és una obra per a la millora de la mobilitat, sobretot dels 
vianants, la seguretat de la gent que circula i que, com molt bé acaba d’explicar el senyor 
Francesc Giner, la gent que va i bé des de la rambla – des de la punta- direcció cap a la 
Ciutadella. 
 
Es demana també un pla de mobilitat sostenible que encara ha de veure la llum i diu que 
d’acord, el govern ha complert i se’n pot donar comptes en el Ple. Si no està equivocat, diu que 
aquest pla – el definitiu- s’ha enviat a tots els regidors per tant, el mes que ve podria passar 
tranquil·lament per aquest Ple. Concreta que no és un pla sinó que, en realitat del que estem 
parlant, és d’un estudi de mobilitat. 
 
Un altra apartat – i aprofita per tirar una “puia”- i al qual vol donar explicació és el que diu:  “És 
en els equipaments i els serveis sobre mobilitat on es fa més present aquesta dificultat per 
trobar solucions de llarg abast. Cal destacar l'històric de propostes programàtiques que hem 
viscut en els últims anys.” Fa l’incís que quan es diu ‘els últims anys’ és com si estiguéssim 
remoguent fantasmes. “Algunes tan emblemàtiques i en ocasions irrealitzables com el túnel del 
Puig Rom o/i pàrquing de grans dimensions al davant de Mar.” Explica que el túnel no va deixar 
de ser una proposta tècnica a un problema existent llavors, que perviu avui, i que és el patiment 
de la gent que viu a la Gran Via.  
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L’estudi de mobilitat, que tots han vist, ha posat en negre sobre blanc el nombre de vehicles 
que circulen per la Gran Via – 10.700 vehicles diaris. Un dia va sortir una proposta de fer un 
túnel, de la qual alguns se’n van riure, altres ho van veure irrealitzable – no és cert, era 
perfectament realitzable- però, en tot cas, ningú no ha buscat, a hores d’ara, una solució 
perquè la gent que viu a la Gran Via deixi de patir un trànsit de 10.700 vehicles diaris. Hi ha 
moltes carreteres i autopistes d’aquelles que l’Estat fa per allà a altres països en les quals no hi 
passen ni 1.000 cotxes al dia. Qui va avaluar la pròpia possibilitat tècnica de fer el túnel va ser 
el propi Departament tècnic de Territori i Sostenibilitat i tan seriosa com la proposta del POUM 
– aprovat el 2010- en el que el partit avui proposant va treballar i que contemplava el vial nord a 
partir de la sortida del túnel, amb una gran rotonda – aprovació implícita dins dels documents 
aprovats en el govern presidit pel PSC, l’estudi de mobilitat induïda del POUM. És a dir, amb el 
POUM s’hi acompanyava un document que se’n diu ‘estudi de mobilitat induïda’, per tant, tot 
això està estudiat. 
 
A la moció es diu que el creixement està consolidat. Quan es va estudiar el creixement estava 
desbocat i la prova era l’ARE i de quina manera e s va iniciar de forma “poc ortodoxa” 
l’execució del vial nord. Tornant al gran aparcament de davant de mar, l’estudi de mobilitat 
presentat – que tots tenen, en el que han participat, han estat escoltats i s’hi han afegit les 
seves pròpies reflexions - posa en relleu que a nivell de circulació, ja sigui per a vianants, 
bicicletes o vehicles a motor, la gran assignatura pendent és la d’arreglar el front de mar de 
Roses – entès des de la riera Ginjolers fins al carrer de la Llotja o fins el port esportiu- obra que 
cal endegar prioritàriament per dignitat per fer desaparèixer, del front de mar, els vehicles. És a 
dir que ja tenim dos problemes: primer el de la Gran Via i, un altre posat en relleu per l’estudi 
de mobilitat del front de mar, ja que no hi ha ningú de Roses amb dos dits de seny que no ho 
vegi. 
 
Cal fer desaparèixer l’aparcament en superfície però cal que la principal zona econòmica, 
turística, serveis, restauració i comerç de Roses – la gran zona turística de Roses, el casc de la 
vila- disposi d’un aparcament. No hi ha alternativa, cal millorar l’aspecte d’una zona degradada i 
cal millorar els serveis d’abastament i sanejament inclòs l’important col·lector general el qual 
ens costa una milionada – sostenibilitat i viabilitat econòmica- mantenir aquells col·lectors que 
contínuament hem d’anar treien les sorres que hi van entrant acompanyant l’aigua de mar. 
 
Tenim un front de mar, repeteix de la riera Ginjolers fins al carrer de la Llotja, on les voreres 
són intransitables – manca llum, les palmeres ja s’han fet velles i algunes estan a punt de 
caure, i, a més a més el paviment és horrible. I en l’ocasió que si es fes aquest aparcament a 
sota, que ningú s’oblidi que aquest no és de titularitat municipal. Alguns en el POUM ho van fer 
desaparèixer com a zona portuària, per tant intocable perquè és d’una administració superior a 
la nostra. 
 
Reitera doncs que tot l’entramat econòmic que hi ha tot al darrere necessita aparcament. Era 
una proposta vàlida el 2007 i ara, encara ho és més, quan per superar la crisi i mantenir el 
nostre atractiu cal posar-nos al dia per imatge i per necessitats. Si, a més, es demostra que 
econòmicament és viable i urbanísticament és sostenible cal donar-hi un impuls sense 
protagonismes – que no en volen- però cal posar-s’hi. Com ja ha dit, no es tracta de veure 
fantasmes i dir que si són personalismes, que si són manies d’un determinat grup... ja que no 
és així. Diu que les coses són com són i poden fer les consultes que vulguin a persones del 
poble que sàpiguen i entenguin el poble de què viu.  
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La proposta també diu: “També hem vist altres propostes de soterraments de les 
places/aparcaments de la nostra vila (plaça del Teatre, mercat municipal, plaça Catalunya, 
etc.)” a la qual cosa diu que l’estudi de mobilitat hi fa referència en segona, tercera o quarta 
fase. Tal com també ha dit el senyor Manel Escobar de ‘en quin temps parlem de l’ajornament’ 
en aquesta proposta i respon que sens dubte és parlar de 20, 25 o 30 anys.  
 
A més tenen propostes alternatives per tres nous aparcaments com l’antiga UA7, proposta que 
s’està buscant i analitzant ja que no és fàcil – darrera del CAP i l’institut Cap Norfeu. Un altre és 
darrere la Ciutadella i vora la trencada – finca ja comprada- on hi ha l’illa que avui ocupa el 
mercat cobert municipal i que seria més de 200 places noves. Diu que el mercat municipal ha 
de caure, ja que està obsolet, econòmicament no serveix i hi ha alternatives i una d’aquestes 
passa per alliberar tota aquella illa i aconseguir una gran zona d’aparcament que, si es vol, pot 
ser gratuïta per la gent que hi viu o per aconseguir que la gent vagi a la zona del darrere de 
manera que es faci pagar a la zona del davant i gratuïtament al darrera.  
 
La moció continua dient: “El més significatiu d'aquestes propostes és que en els últims 15 anys 
a Roses no s'ha realitzat ni una sola plaça de pàrquing de les proposades. Ni per iniciativa 
pública, ni per iniciativa privada.” I respon dient que això és falç. S’han creat o arranjat moltes 
places d’aparcament i les relaciona: plaça del Teatre – fa 15 anys no existia; Ciutadella – ronda 
Miquel Oliva i Prat, a peu de muralla; ronda de circumval·lació on es fa el mercat municipal – 
eren unes finques que es van comprar no fa ni 15 anys i on caben 400 cotxes; darrere de la 
Ciutadella hi ha una finca llogada a tocar de la riera de la trencada i a tocar del dipòsit d’aigua; 
a la riera coberta amb més de 70 places d’aparcament, i fins i tot a l’estació d’autobusos.  
 
Reitera que tot i que a la moció diu que no s’han fet places d’aparcament en va trobant i les 
continua referenciant: les compres de les finques vora la trencada; al passeig davant de la 
plaça Catalunya; la plaça illa d’Íthaka; la plaça Tarradelles; la plaça Frederic Rahola; el Port 
Esportiu; la plaça Fages de Climent; vora l’Hotel Marítim – on hi ha un bon aparcament que es 
va fer conjuntament amb el passeig-; al passeig a la Ciutadella que es va reordenar a fi efecte 
que hi poguessin aparcar els cotxes; i l’habilitació dels solars del doctor Fleming i doctor 
Barraquer amb la cantonada amb la rambla – que es va fer durant l’anterior govern del 2007-
2011. Insisteix que a la moció – a la qual alguns grups municipals volen votar-hi a favor- s’han 
dit coses que són falses.  
 
Així mateix fa una referència, tot i que li sap greu, que diu: “contrasta com una ciutat tant 
pròxima com Figueres disposa d’un total de tres aparcaments al voltant de la Rambla i un pla 
de mobilitat urbana, document aprovat per unanimitat al plenari municipal al 2013”. Expressa 
que serà curós en parlar de Figueres. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Intervé per exposar que això que acaba de llegir el senyor Carles Pàramo no 
està inclòs en el text final de la moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
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Sr. Carles Pàramo.- Respon al senyor Joan Plana que aquest és el text que ell té. I continua 
exposant que si a Figueres poden tenir pla de mobilitat – obligatori per llei- però, pel que fa als 
aparcaments, demana que algú li digui on aparcar gratuïtament, sigui hivern o estiu, a 
Figueres, ja que personalment no sap com fer-ho a menys que no sigui a més de 1.000 metres 
del centre. Diu que la comparació no té color i contrasta molt que Roses compti amb places 
d’aparcament lliures de pagament i només 200 places de zona blava durant tres mesos l’any. 
Contrasta que Figueres no es pugui aparcar a més de 1.000 metres del centre sense pagar i a 
Roses s’hi pugui aparcar lliurement, no només els residents sinó els milers de visitants tot l’any. 
Una prova del que acaba de dir és que bona part del dia, una gran part de les places de la zona 
blava, resten lliures i a Roses – avui es pot comprovar- hi ha més gent que en tot Figueres. 
Aquí tenim zona blava i fins cap a les tres de la tarda no s’emplena. Tot i això encara diem que 
no hi ha aparcament. 
 
Respecte als plans de mobilitat Roses compta amb un estudi de mobilitat urbana – i ho 
remarca - rebut recentment i, sí que és cert, que està pendent que passi pel Ple però els grups 
municipals el coneixen perfectament. Ha estat redactat tenint en compte les opinions  
expressades per tots els grups municipals i també els tècnics municipals competents en la 
matèria. A diferència de Figueres, ciutat que compta amb una població superior als 45.000 
habitants, la legislació sobre la matèria de mobilitat no obliga Roses a disposar d’un pla 
especial de mobilitat i és per això que el que s’ha demanat és un estudi de mobilitat actualitzat, 
sense oblidar que al 2010 amb el POUM, alguns dels presents varen aprovar el pla de mobilitat 
induïda el qual contemplava, fins i tot, reduir el nombre de places d’aparcament privada que 
havien d’incloure les promocions d’habitatge i sobretot els hotels.  
 
Així, els plans d’estudi existents sobre mobilitat aconsellen la construcció de diversos 
aparcaments soterrats i amb el temps, és possible que es facin però, ben segur, gradualment i 
prioritzant la sostenibilitat i viabilitat econòmica de la inversió. L’estudi de mobilitat recent, 
atenent a les respostes de la ciutadania i també dels grups posa en especial èmfasi la 
necessitat de solucionar el front de mar de Roses per temes de funcionalitat viària, 
especialment per bicicletes i vianants. La precarietat amb què es troba el front de mar entre 
l’Hotel Rambla fins a Cal Català – voreres estretes, manca d’enllumenat, arbrat i paviment 
deficient i pas reduït per a vianants, deixant el cotxe com a únic protagonista – ens obliga a 
actuar i utilitzar l’espai de titularitat de Ports de la Generalitat com a aparcament i resoldre, 
d’una vegada per totes, el problema d’aquesta part tan important de Roses; un front de mar i 
uns carrers darrere que concentren en nombre molt elevat l’oferta per als turistes de Roses. 
 
L’acord diu,  també, el pla de mobilitat – i rectifica que es tracta d’un estudi de mobilitat- estan 
totalment d’acord que està fet i que, per cert va ser una petició del grup Socialista però que se 
sumava a un acord de govern entre Gent del Poble i Convergència. 
 
L’acord també fa la proposta de fer públic el pla de mobilitat i l’aturada, provisional, de 
l’arranjament concret de la plaça Catalunya fins no tenir una proposta en ferm per a l’ubicació 
del pàrquing que no afecti la citada plaça per motius evidents d’oportunitat i racionalitat 
econòmica.  
 
Els objectius que mouen l’adaptació de la plaça Catalunya als nous temps no poden esperar si 
ja tenim el front de mar massa deteriorat per la indecisió en resoldre la seva posada al dia 
només faltaria deixar que la plaça Catalunya caigués en el mateix forat negre. La vorera entre 
el carrer del Pou – el que hi ha després del Centre Mèdic Roses – i el carrer Josep Cervera – 



 
 

  

   

435 

Viatges Viñolas- les instal·lacions subterrànies, les barreres arquitectòniques, no poden 
esperar.  Tota la plaça és una immensa barrera arquitectònica amb la qual tots s’emplenen la 
boca dient que les hem d’eliminar. 
 
En relació amb el que ha dit el senyor Manel Escobar de ‘un milió per la plaça Catalunya’ li 
respon que això no és cert. L’obra surt per un milió d’euros i s’adjudicarà, més -menys, per 
750.000 euros la mitja del 25% de rebaixa.  Aclareix que el milió d’euros no és per la plaça sinó 
per tot el carrer de davant que és on hi va la major part.  
 
El primer objectiu del projecte que ara es pretén aturar és primari: dignificar l’espai plaça 
Catalunya i carrer Jaume Pi i Sunyer i fer la plaça 100% accessible a tot arreu. Fa un incís per 
explicar que, fa pocs dies, ha sortit al diari que a Salt també han hagut d’eliminar una plaça, 
d’aquelles dures que estaven de moda als anys 80, per racionalitat.  Continua l’explicació dient 
que l’accessibilitat de la plaça implica l’eliminació de barreres arquitectòniques, amb un 
pavimentat funcional i aconseguint un espai diàfan, sense barreres ni arquitectòniques ni 
visuals, un signe dels nous temps, en consonància amb la rambla recentment acabada.  
 
Segon objectiu, solucionar els problemes amb els serveis soterrats (gas, clavegueram i 
subministrament d’aigua) i soterrament definitiu del cablejat elèctric i de telefonia i fibra òptica, 
també la connexió elèctrica que tenen instal·lada, de forma, diguem-ne irregular, les quatre 
terrasses avui instal·lades. Tothom ha pogut veure com passen els fils per les façanes, quan en 
una ordenança que la majoria va aprovar, també el partit dels Socialistes, ho prohibeix.  
 
Tercer, renovar la pavimentació del carrer. Com ha dit, amb la mateixa qualitat que la de la 
rambla, cal aconseguir un gran espai per a vianants que enllaci la vorera de l’avinguda de 
Rhode, el carrer Pi Sunyer i la plaça de Catalunya, des de la Riera dels Ginjolers fins al carrer 
de Madrid fins l’oficina de Turisme. Tot apte per quedar a discrecionalitat de futurs governs 
municipals de mantenir l’espai lliure de vehicles i només per a vianants, o no.  
 
Quart, garantir, dins la plaça de Catalunya, els espais aptes per al gaudi de l’espai públic 
(zones d’estada, passeig, jocs infantils) i espai suficient per a fer lluir petites fires comercials i 
les festes com són les ballades de sardanes o la festa Major i tot el que calgui oferir dins l’espai 
públic. Sense entrebancar-se amb les terrasses ni els accessos actuals, escales i rampes 
limitant els espais disponibles.   
 
Cinquè, aconseguir dinamitzar la plaça turísticament amb una oferta de restauració adequada. 
Distribuir els espais de terrassa donant valor afegit a llurs ofertes gastronòmiques amb la 
consegüent generació de llocs de treball i economia en general. 
 
Sisè, criteri directament social. Els beneficis de l’obra pública. Tota obra pública, com aquesta, 
viable i sostenible econòmicament i de rendiment  social demostrat, significa un nou impuls a 
l’economia local. Només dir que el 60% del pressupost d’aquesta obra – ho ha fet comptar als 
tècnics municipals- es dedica a retribuir sous i salaris, enginyers, arquitectes, instal·ladors, 
paletes, jardiners, col·locadors, transportistes i altres. No menys de 500.000 € que aniran a 
benefici de les famílies. No és allò de donar peix sinó donar canyes de pescar.  
 
Aquesta obra s’havia d’haver començat el 2015, es va aturar per a deixar passar al davant un 
altre espai urbà encara més necessitat – la rambla- i a l’espera de la solució definitiva del front 
de mar, no pot esperar més.  
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Setè, sostenibilitat i viabilitat econòmica i financera. Aquesta obra està finançada, ni 
contribucions especials ni necessitat de crèdit. Representa invertir els romanents, els 
superàvits, acumulats dels darrers anys. Vostès saben que una vegada liquidat l’exercici, els 
fons no invertits o no gastats només tenen dues sortides, invertir en projectes o ingressar-ho al 
banc, amb una retribució 0. Sres. i Srs. regidors, demano reflexió i coherència. Ningú pot dir 
que és fruit d’un sol grup municipal, el projecte el va redactar i aprovar inicialment un Govern 
compartit, CiU i PP i ara el presenta un altre govern compartit, de CDC amb GdP.  
 
No és una obra que surti del capteniment d’un determinat grup municipal, no. Tant és així que 
el mateix grup que presenta la moció, el PSC, ja en el 2010 va encarregar una remodelació de 
la plaça de Catalunya a causa la hipotètica construcció  d’un aparcament soterrat. Diu que 
aquella proposta era a nivell, no hi havia un projecte sinó que era una memòria valorada en la 
qual el gruix principal era el pla de seguretat i higiene en el treball. En aquell moment el que es 
va fer va ser demanar un milió d’euros a compte d’un projecte que encara no existia. De 
manera que, el projecte que el PSC va presentar al 2011 – pocs mesos abans de les eleccions- 
era un projecte que no existia, una proposta feta directament per una empresa – Rubau Tarrés- 
que a més a més preveia la plaça a un sol nivell. Recorda que ha enviat als regidors les 
fotografies d’aquest projecte. Proposaven, doncs, posar tota la plaça a un sol nivell, tota 
pavimentada, això sí, sense arbres, només una filera, la dels xiprers que es varen treure fa 3 
anys i poca cosa més, només una gran zona infantil impedint les terrasses on avui hi ha el Mar 
y Sol i la Dolce Vita.  
 
Aturar avui l’obra sí que és un error històric i ho és per què, el primer govern de majoria que 
torni a governar Roses, és el primer que farà, hi sigui el PSC, el Partit Popular o Ciutadans, tots 
amb ERC, amb el Partit Democràtic Català o sense, el primer que faran serà aquesta obra.  I 
els diu que “temps al temps”. Aturar l’obra significa perdre el temps, i els veïns i els 
establiments continuaran patint els inconvenients i la imatge de Roses continuarà amb aquesta 
mancança. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Primer de tot, dona les gràcies al senyor Joan Plana per donar suport a 
la moció. Alhora li diu que no viuen en el victimisme, i li agraeix l’esforç, però farien un mal fet a 
aquest poble si, paranoicament, ho pensessin. 
 
Pensa que el senyor Carles Pàramo creu, fermament, que el projecte de la plaça Catalunya és 
una bona obra pel poble. El que aquest grup municipal planteja són elements que consideren 
objectius i que s’han de valorar. A partir d’aquí, i especialment, aquest nou PSC en el qual 
estan la senyora Olga Simarro i ell personalment, no volen trencar amb el passat, no renuncien 
al que ha fet el seu grup però, en principi ells presenten una moció amb dues qüestions 
bàsiques que els semblen prioritàries i que per això la presenten.     
 
En tot cas, l’altra part emocional, també és veritat – i així ho ha expressat en públic i en privat- 
al grup del PSC majoritàriament, als nostres companys, els agrada la plaça aixecada. Roses fa 
pendent, de manera que problemes de mobilitat n’hi ha a tot arreu i és qüestió d’intentar 
solucionar les barreres. En aquest sentit, si volen una plaça aixecada això se soluciona en el 
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primer punt que plantegen. És la plaça Catalunya, la plaça del poble i no pas una plaça 
qualsevol, per la qual cosa creu que la ciutadania hi té alguna cosa a dir.  
 
Explica que, no fa gaire, ho va preguntar a un company seu de la feina què en pensava i 
aquest li va respondre que ell és de tota la vida i tinc una visualització emocional anterior a què 
els socialistes fessin aquesta plaça, quan era aplanada i s’hi ballaven sardanes. Aquest 
company té un record emocional. Però també és veritat que segurament hi ha una majoria del 
poble que ha portat els seus nens a aquesta plaça, on han gaudit del mar – per l’alçada- i on 
han pogut jugar, amb certa tranquil·litat, perquè la situació de plaça elevada dona una certa 
superioritat al vianant sobre els vehicles i una barrera que permet més seguretat als nens. Creu 
que aquesta és una percepció que tenen molts dels ciutadans del municipi. 
 
Ara bé, diu al senyor Carles Pàramo que, totes aquestes qüestions emocionals, tant en un 
projecte que, tot i que no recorda ara mateix però no nega que pugui ser cert, se solucionen 
amb un procés participatiu. Repeteix que estem parlant de la plaça Catalunya. I planteja que la 
plaça Catalunya de Roses és el símil a la rambla de Figueres – i demanar perdó per referir-se a 
Figueres- i si aquesta la rebaixessin a l’alçada dels vehicles segurament molts ciutadans no la 
gaudirien tant. Per la qual cosa li diu que aquesta visió i argumentació que ha fet – i de manera 
molt contundent- té algunes qüestions que poden ser salvables. El primer punt que li demanen 
és precisament aquest: la plaça Catalunya. I consideren que és un debat més públic i que no 
és tracta d’un projecte qualsevol. 
 
El segon element és que ja saben que Roses ha apostat pel pàrquing de superfície però no és 
el que estan plantejant a la moció, ni molt menys, i lamenta no haver posat a la moció 
aparcaments soterrats. Evidentment que tenim molts pàrquings i no li negarà. N’hi ha molts i 
Roses és un model ha apostat pels aparcaments de superfície i potser així ho han de continuar 
fent. El que sí ha demanat aquest grup és que – com molt bé a dit el senyor Carles Pàramo- la 
zona de davant, el passeig, necessita una atenció i això és evident. Però el que li demanen és 
la viabilitat del suposat pàrquing de davant de mar. És a dir, demanar-se si és possible, perquè 
si no hem de fer cap aparcament potser l’únic que s’ha de fer és el primer punt: posar a debat 
públic aquesta plaça i que es decideixi si es vol aixecada o baixa. Perquè hi ha una part de la 
ciutadania i un nombre important dels regidors que hi ha avui aquí, que no veuen clar aquest 
projecte que ha presentat el senyor Carles Pàramo. Per tant li reitera que està molt d’acord 
amb les posicions que ha exposat però, aquest regidor li ha demanat dues qüestions a les 
quals el senyor Pàramo no li ha donat resposta.     
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-
AM) 
 
Sr. Joan Plana.- D’entrada i referent a les valoracions del senyor Antonio Rodríguez, sobretot 
en la segona part expositiva referent a les refleccions al voltant del text de la moció, el seu grup 
municipal ho comparteix. Creuen que, de fet, no diuen que l’aparcament – com apuntava el 
senyor Antonio Rodríguez- hagi d’anar a la plaça Catalunya, sinó que abans de fer obres en 
aquesta plaça han de decidir fermament si ha d’anar allà o no. 
 
L’estudi de mobilitat que l’Ajuntament ha fet, els ha donat una sèrie de dades, fetes per 
professionals, que entenen que, combinades amb participació ciutadana, són els que han de 
traçar el pla que ha de guiar la mobilitat o com gestionar la mobilitat – i això inclou, 
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evidentment, obres públiques-  a la nostra ciutat al llarg dels propers temps. Simplement el que 
diuen és no fer una obra d’aquestes característiques a plaça Catalunya fins a tenir això clar.  
 
En segon lloc, li sap greu pel senyor Carles Pàramo perquè una intervenció tan llarga la qual, 
suposa, es deu haver preparat al llarg dels últims dies l’ha fet sobre una moció que no era la 
que debatien tot i que sempre està bé. De fet, aquest matí llegia un article interessant sobre la 
disputa que va tenir Napoleó per obtenir el control regional de Còrsega quan tenia 24 anys, que 
també considera interessant i diu que la podria haver comentat al Ple si li haguessin dit que 
podien comentar qualsevol tema. 
 
Per últim, diu als companys de Gent del Poble que, tan preocupats estan perquè presentin 
mocions de caire municipal, una proposta de moció que els presentaria seria que creu que 
aquest Ple necessitaria un moderador. I una moció per instaurar-ne un, pensa que arribaria a 
ser útil per al bon funcionament d’aquestes sessions. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE 
CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Comenta que, el risc quan es governa amb minoria és que no tot el que 
vols portar a terme a tothom li agradi. Aquest és el joc de la democràcia, que tothom pot opinar 
i decidir en aquests punts. La veritat és que des d’una modificació de crèdit on hi havia aquesta 
partida fins a arribar a una moció en la qual es plantegen el pla de mobilitat, els pàrquings... – 
aquesta obra que és la que ha portat tot aquest enrenou- creu que deixa pel mig que, potser, 
haurien de parlar entre tots els grups – i ja seria com a iniciativa d’aquesta participació 
ciutadana. Potser, amb projectes d’aquest tipus tots els regidors haurien de dir la seva perquè 
el que fan aquí els regidors és representar totes les persones que els han votat. 
 
És evident, que per al senyor Carles Pàramo aquest pot ser un bon projecte però li demana 
que no els vulgui fer entendre que a tothom li ha d’agradar aquest projecte. No posen en dubte 
que sigui un bon projecte però no a tothom li pot agradar i creu que això és una cosa que 
s’hauria de reconèixer.   
 
Aquest grup municipal, des de l’últim Ple, ho va dir clar que no els agradava el fet que es fessin 
obres a la plaça Catalunya. Primer de tot perquè no els agradava baixar a nivell de carrer. 
Pensen que és una plaça que ha de ser significativa, emblemàtica, és la plaça de l’Ajuntament i 
no qualsevol projecte és bo.  
 
En definitiva, exposa que donaran suport a la moció. Ara bé, tal com diu l’acord: “Per motius 
d’eficiència econòmica, aturar provisionalment l’arranjament de la plaça Catalunya (...)” 
continua demanant al ponent que li especifiqui què vol dir aturar provisionalment l’arranjament 
de la plaça. Perquè no veuen fins quan i de quina manera. Si parléssim així de tots els 
projectes i presentem mocions, mai es tirarien endavant inversions.  
 

 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Com ha comentat anteriorment, comparteix les dues parts: que cal 
millorar tota la plaça i que hi ha d’haver uns estudis de mobilitat. Però, seguint el criteri del grup 
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de Ciutadans – que creu que no ha canviat des que estan aquí - no posaran traves, muralles i 
intentaran deixar permetre que les inversions es facin, ara bé, les fiscalitzaran, informaran als 
veïns i si no corresponen al que el govern fa, així ho diran i comunicaran. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- El que han dit és que no s’oposaran frontalment al pàrquing si finalment 
es determina – perquè sigui viable tècnicament i eficient econòmicament- fer-lo allà o en un 
altre indret. Ara bé, això encara no se’ls ha demostrat.  
 
Tampoc s’oposen a la rebaixa de la plaça Catalunya si és el que veritablement, al final, es 
determina que és el millor i, a més a més, ho aproven els ciutadans i ciutadanes de la nostra 
vila. El fet de rebaixar la plaça tampoc és incompatible amb el fet que es construeixi un 
pàrquing a la pròpia plaça.  
 
Estan d’acord amb què s’ha d’acabar el passeig marítim i així ho han dit moltes vegades. S’ha 
de dignificar el nostre front de mar el qual ara mateix no és un front de mar digne d’un municipi 
com és el de Roses. Però això tampoc és incompatible amb el fet que el pàrquing es pugui 
ubicar en un altre indret encara que no sigui, tampoc, a la plaça Catalunya.  
 
El senyor Carles Pàramo ha dit que el mercat municipal no serveix i, personalment, això l’ha 
sobtat molt perquè creu que és necessari un mercat municipal i creu que per a Roses, es pot 
aconseguir que aquest sigui, a part de viable econòmicament, un atractiu turístic. Per tant, 
reitera que s’ha sorprès molt que el regidor hagi dit que el mercat municipal no serveix i que 
allà s’hi pugui ubicar un aparcament – o potser ho ha entès malament. 
 
Ha dit també que no hi ha o no s’han proposat alternatives al trànsit rodat a la Gran Via per 
solucionar aquesta problemàtica que hi ha de la quantitat de vehicles que hi passen i que 
formen aquests col·lapses circulatoris. Personalment quan es va reunir amb el tècnic que ha 
redactat l’estudi inicial del pla de mobilitat – el qual encara no ha estat debatut ni aprovat- li va 
proposar que la Gran Via és un carrer molt ampli, que té unes voreres molt àmplies i, per tant, 
no veia quin tipus de dificultat hi podia haver amb el fet que aquestes voreres, en comptes de 
ser tan àmplies, potser reduir-les una mica i crear un doble carril de sortida – ara només hi ha 
tres carrils d’entrada al municipi i un de sortida. Reitera que no veia la problemàtica tan 
complexa com per no poder fer dos carrils de sortida, i no sap si, tècnicament, això suposaria 
algun tipus de problema i així li va posar aquest pla de mobilitat sobre la taula, de manera que li 
va donar solucions. 
 
En definitiva, aquest projecte que el senyor Carles Pàramo i el seu grup veuen tant bé caldria – 
com molt bé ha dit el regidor del Partit Popular- quan siguin obres d’aquesta magnitud i impacte 
econòmic, a més a més, encara no debatut en aquest pla de mobilitat, parlar-ne amb la resta 
de grups i, potser, arribar a consensos i acords abans de portar-lo al Ple. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Carles Pàramo.- Comença pel final dient al senyor José Antonio Valdera que en la seva 
proposta de reduir voreres, ha de pensar que la meitat de la vorera és de titularitat privada. Diu 
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que des d’aquest Ajuntament, de vegades, s’ha intentat arreglar però no hi ha sensibilitat i està 
claríssim i així ho demostra en la seva intervenció. 
 
Referent al mercat municipal li aclareix que, des de fa temps hi estan treballant, perquè les 
instal·lacions són obsoletes. Deixa clar que, en absolut, ningú ha dit eliminar el mercat i vol que 
això quedi molt clar – no sap si ho ha de dir alçant la veu- perquè ningú surti d’aquí dient això. 
Exposa que el que s’estan buscant són alternatives i alguna passa per aprofitar aquella illa de 
cases per tal de reconvertir-la per al poble de Roses. La qüestió important és en quin context 
s’ha dit això que ha estat en un context d’alternatives a una necessitat d’aturar aquesta obra de 
la plaça Catalunya esperant un aparcament soterrat que no arribarà. Perquè si és per viabilitat i 
sostenibilitat econòmica ha de ser al front de mar o en segon cas, al darrere que també s’ha 
d’anar dotant d’aparcaments. 
 
Explica que, en primera persona, va acompanyar a un empresari de Roses al Ministeri perquè 
l’aparcament tal com estava pensat en aquell dibuix – que ha enviat a tots els regidors- 
necessitava la zona marítim terrestre perquè si no, no surten els números ni els espais 
necessaris per a poder-lo desenvolupar. Per la qual cosa dir que s’atura la plaça Catalunya 
esperant a la possibilitat que hi hagi un aparcament, diu que aquesta possibilitat sostenible 
econòmicament està en número tres, quatre o cinc de possibilitats perquè, per a la mateixa 
inversió, el que inverteixi – encara que l’inversor fos l’Ajuntament- ho farà en el lloc on hi hagi 
més possibilitats.  
 
Si parlen de les alçades reitera que a Salt, fa dos dies han presentat un projecte i es comença 
l’obra per eliminar barreres. Recorda al senyor Manel Escobar, qui ha exposat que aquest 
projecte no li agrada, que aquest projecte el van gestar plegats. Refereix també als regidors del 
PSC que quan fan una proposta de fer un aparcament eliminen el nivell. Per tant, diu que la 
segona excusa per aturar el projecte no li és vàlida. 
 
La part positiva, i que cal no oblidar, és que es tracta d’una obra pública necessària, 
econòmicament i socialment per arreglar el poble; per eliminar barreres arquitectòniques – 
totalment necessari i racional fins i tot; arreglar tots els serveis soterrats – un veí de per aquí a 
prop que es queixa de la mala qualitat dels serveis soterrats... Per tot això reitera que no veu 
cap motiu per aturar l’obra i veu, en canvi, moltes virtuts o necessitats per endegar-la. No es 
posaran cap pedra el fetge de manera que si l’obra s’atura, s’haurà aturat, davant del poble i 
per sempre i els per tant hi haurà els responsables d’haver-ho aturat.  
 
Vol fer esment i per això es refereix a l’anterior Ple de la modificació, en el qual el senyor José 
Manuel Àlvarez va dir: “pensem que aquí hi ha unes grans inversions. No volem que quedi cap 
dubte que totes elles des de Ciutadans les observaran i mantindran informats als veïns i si 
creuen que passa alguna cosa semblant a l’obra faraònica de la riera Ginjolers ho 
comunicaran. Comparteix moltes de les coses que s’acaben de dir i des de Ciutadans estan per 
posar traves o murs si no que volen que es facin projectes que els ciutadans i la vila de Roses 
tinguin unes infraestructures bones”.  
 
Continua llegint la intervenció del Ple anterior del senyor José Antonio Valdera: “Aquest grup 
municipal tampoc vol posar pals a les rodes perquè entén que és millor destinar els diners a fer 
aquestes inversions que a amortitzar el deute però aquest no és el motiu pel qual el seu vot 
sigui favorable per la qual cosa reitera que simplement no posaran pals a les rodes.”   O sigui 
que vota en contra de la modificació i diu que no posa pals a les rodes i vota a favor d’aturar la 
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plaça i tot i això diu que no posa pals a les rodes. Expressa que no ho entén i que, 
personalment, li agraden les persones coherents. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 
CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Contesta al senyor Manel Escobar dient-li que és provisional si se 
solucionen els altres elements que demanen: participació i un pla de viabilitat.  
 
Diu al senyor Carles Pàramo que anteriorment, comentant el tema de l’Agenda 21, ha dit que 
no coneixia el tema o que no en tenia domini perquè era un tema tècnic. Exposa que el grup 
municipal del PSC ha demanat un pla de mobilitat a un tècnic i el que demanen és això. En la 
seva exposició el senyor Pàramo ha dit “sota el seu punt de vista” però el que li demana el 
ponent és un element tècnic. I si finalment aquest any no es pot fer l’obra creu que poden 
cercar solucions. De fet, a la pàgina del pacte d’alcaldes es fa una exposició d’actuacions 
possibles com podrien ser canviar més bombetes la qual cosa potser és una exageració però hi 
ha solucions per intentar arribar a final d’any i no perdre tots els diners.  
 
Continua dient al senyor Manel Escobar que el grup municipal del Partit dels Socialistes en la 
modificació de crèdit es van abstenir per responsabilitat. Era una modificació on es feien moltes 
obres i actuacions i no volien que això s’aturés per això van fer menció que no estaven d’acord 
amb el projecte de la plaça Catalunya. 
 
 
SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Parlen de coherència perquè és evident que és coherència ja que el seu 
grup en la modificació de crèdit es van abstenir – a l’igual que el company. També van dir que 
no posarien pals a les rodes però, com també ha dit el ponent, hi ha altres opcions d’inversió 
més sostenibles i més eficients econòmicament que aquesta que ha plantejat el senyor Carles 
Pàramo.  
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Per resumir, la veritat, és que semblava que primer estaven parlant del 
pla de mobilitat. Un cop seguit tot el debat i per resumir no es tracta del projecte sostenible, del 
pla de mobilitat – que tots estan d’acord que en necessiten un i que han d’optar per zones 
d’aparcament-, sinó que al final, fins i tot, li ha semblat entendre que l’únic problema és si la 
plaça és alta o si és baixa. Per tant diu que quan aquest projecte es va presentar – es va fer 
personalment a tots els grups i així li consta- creu i lamenta que, potser, hauria d’haver estat en 
aquell moment quan es podia haver fet aquesta reflexió. 
 
Dit això, sí que vol donar resposta al senyor Joan Plana alhora que no li donarà torn de rèplica 
perquè ell ha fet una afirmació i, per això, l’alcaldessa farà també una afirmació. Lamenta molt 
les paraules del regidor d’Esquerra Republicana i li diu que la manca de confiança la té ell 
perquè, per molt que li expliquin o li exposin el seu punt de vista – i creu que avui s’ha justificat 
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moltíssim- el senyor Plana sempre veu alguna cosa que va molt més enllà del que purament 
s’explica. Per tant haurien de saber qui té aquesta manca de confiança. 
 
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: NOU (9) Joan Plana, Eric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga Simarro, 
Antonio Rodriguez, Manuel Escobar, Angel Tarrero i José A. Valdera. 
 
Vots en contra: SET (7) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 
Anna Jorquera, Francesc Giner i Fèlix Llorens. 
 
Abstencions: UN (1) José M. Alvarez. 
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
 
13. MOCIÓ PER A QUE ELS REGIDORS DISPOSIN DE CÒPIA COMPLETA DELS 

EXPEDIENTS EN FORMAT DIGITAL  

 
Primer de tot explica que aquesta moció es va presentar inicialment amb un format que ha 
resultat el text definitiu que aquí es presenta després del pacte que han tingut amb la resta de 
grups i amb alguna petita modificació de la Junta de Portaveus d’aquest matí. 
 
El senyor José Antonio Valdera, en representació del grup municipal d'Unió Municipal de 
Catalunya, presenta i llegeix la proposta del tenor literal següent:  
 
El Grup Municipal d'Unió de Roses (UMdC) sotmetem a la consideració del Ple de l'Ajuntament 
de Roses la següent MOCIÓ: 
 
EXPOSICIÓ DE FETS 

 
A l'efecte de complir amb les obligacions legals i amb la finalitat de realitzar la nostra tasca amb 
eficàcia, racionalitat i transparència, es fa necessari que els regidors disposem de còpia 
completa, en format digital, de tots els expedients que hagin de ser tractats en les reunions de 
les Comissions Informatives, Plens municipals, Juntes Generals de les empreses municipals, 
etc. Si existeix alguna dada, susceptible de protecció legal, aquesta documentació es lliurarà 

previ esborrat de les dades protegides per llei. 

No podem desconèixer que, cada comissió informativa, ple municipal, etc, consta de centenars 
de documents que, multiplicats per les còpies que cada grup necessiti, implica una despesa 

important per a les arques municipals i una gestió millorable. 

D'altra banda, cal destacar que, en ple segle XXI, immersos en la revolució tecnològica, resulta 
anacrònic i ineficient que els regidors de l'oposició tinguin només un espai de temps i lloc per 

poder revisar els expedients a tractar en format paper.  
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Aquesta petició és només una part del tot que hauria de ser la digitalització i la modernització 
de l'Administració, d'acord amb la Llei 11/2007 i altres normatives d'àmbit estatal. Segons 
aquesta normativa, hem de facilitar els tràmits als ciutadans i, per descomptat, la dels regidors 
com els seus representants polítics, utilitzant el format digital amb la mateixa validesa que els 
seus formats convencionals, i respectant la llei orgànica de protecció de dades en aquells 

expedients que se sigui necessari. 

D'altra banda cal tenir en compte que, molts regidors, principalment els que formem part de 
l'oposició, treballem a l'empresa pública o privada, i no podem realitzar la nostra tasca durant 
les hores d'obertura pública de les dependències municipals. Això dificulta la nostra tasca de 
fiscalització de l'acció de govern i per aquest motiu, entre d'altres, entenem que hauríem de 
tenir accès a la nostra oficina a qualsevol hora. Entenem que no cal formar part de l'equip de 

govern, per a disposar d'accès fora de les hores d'obertura de l'ajuntament. 

Per tot l'exposat el grup municipal d'Unió (UMdC) a l'Ajuntament de Roses, i aquells grups que 

es vulguin afegir, proposa l'adopció dels següents acords. 

1.- Per part de l'Ajuntament de Roses es faran tots els esforços per a que, a partir del mes 
d'Octubre, els regidors disposin de còpia completa, en format digital, de tots els expedients que 
hagin de ser tractats en les reunions de les Comissions informatives, Plens Municipals, Juntes 

generals de les empreses municipals i qualsevol altra. 

2.- Que es reguli en el ROM que s'està treballant, per part de tots els grups que, els regidors de 
l'oposició, a l'igual que els membres de l'equip de govern, puguin tenir accés a les 
dependències de l'ajuntament de Roses a qualsevol hora i, pert tant, puguin mantenir reunions 
en les seves oficines habilitades amb qui considerin oportú.  

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

Sr. José A. Valdera.- Explica que aquesta no és una moció que hagi presentat el grup 
municipal d’Unió únicament en aquest Ple municipal sinó que es tracta d’una moció que, per 

part de molts grups municipals, s’està presentant en molts plens de tot l’Estat. 

 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Per part d’aquest grup municipal – com el cas del grup socialista- alguna 
aportació que havien fet al redactat de la moció també s’ha acceptat i per tant agraeixen al 
ponent la bona predisposició i per tant, i votaran a favor.  

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Exposa que el seu grup municipal votarà a favor de la moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
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Sr. Manel Escobar.- Comenta que els agradaria votar a favor però ho veu una mica difícil, no 
per part política, sinó per part tècnica. Creu que es poden fer molts esforços però no sap si, ara 
mateix, es disposa del personal perquè els regidors puguin tenir a disposició tota aquesta 
documentació en format digital a partir del mes d’octubre. Això ho desconeix  i repeteix que no 
seria per part del govern sinó quelcom molt més tècnic dels treballadors de la casa.  
 
Així mateix, el fet d’entrar a l’Ajuntament a qualsevol hora tampoc ho té clar perquè suposa que 
hi ha d’haver un control d’entrada i sortida i s’ha de fer amb molta responsabilitat ja que parlem 
de l’Ajuntament de Roses i això d’accedir a qualsevol hora ho deixa molt en dubte. 
 
Tal com veuen la demanda de la moció aquest grup municipal s’abstindrà. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Comprèn la moció i el seu grup municipal hi votarà a favor. Diu que 
els veïns han donat als regidors la responsabilitat de representar-los i l’Ajuntament és la casa 
del poble, per tant, com a regidors –sense cap dubte- no haurien de tenir cap impediment a 
l’hora d’entrar-hi, treballar, escoltar als veïns, si cal, en algun moment del dia, i fer el necessari 
per millorar la seva situació. És per això que troba comprensible i convenient que els regidors 
tinguin la possibilitat d’entrar a l’Ajuntament en qualsevol moment. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Francesc Giner.- Com que també s’han acceptat les esmenes presentades per aquest grup 
municipal a la Junta de Portaveus d’aquest migdia, el seu grup municipal també hi votarà a 
favor.  
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Manifesta que el seu grup municipal s’abstindrà a la primera perquè, com 
bé deia el senyor Manel Escobar, a partir de l’octubre la Llei de la transparència obligarà que 
tots els documents de l’Ajuntament es trametin en format digital i es publiquin. Per tant, potser 
no feia falta. 
 
La segona qüestió que també hi estan d’acord és que no es decideix aquí si aniran tots, si 
obriran o si l’Ajuntament estarà a disposició de tots els regidors, sinó que s’haurà de debatre en 
el ROM – com s’ha acordat en el punt final – per veure quines mesures de seguretat s’hauran 
de prendre perquè tots els regidors puguin disposar lliurement dels espais que els siguin 
assignats i de l’entrada i sortida, en tot moment, de l’Ajuntament. 
 
Per tot això, repeteix que el vot d’aquest grup municipal serà d’abstenció. 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT  
 



 
 

  

   

445 

Sr. José A. Valdera.- Per posar una mica de claretat en algun dels aspectes que ha comentat el 
senyor Manel Escobar diu que quan parlen d’esforços, evidentment, no és taxatiu. A partir 
d’octubre s’ha de fer per tant, aquí ja posen i matitzen el fet de posar aquests esforços perquè 
realment així sigui.  
 
Quan fa referència a l’accés a l’Ajuntament a qualsevol hora i com es controlarà, creu que hi ha 
un registre d’empremtes – personal i de cadascú- que deixarà registrat quan s’accedeixi a 
l’Ajuntament. Òbviament, com també ha dit el regidor de Ciutadans, els regidors de l’oposició 
tenen la mateixa responsabilitat que té qualsevol membre de l’equip de govern quan entra fora 
de les hores d’obertura de l’Ajuntament. És a dir que les mesures de seguretat hauran de ser 
les mateixes. No són sospitosos d’entrar amb gent que pugui fer alguna malifeta a dins 
l’Ajuntament de la mateixa manera que estan segurs que, quan els membres de l’equip de 
govern quan entren a les seves dependències acompanyats d’alguna persona convidada a les 
seves oficines també entenen que són cuidadosos i curosos perquè les mesures de seguretat 
es mantinguin intactes. 
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: DEU (10) Joan Plana, Eric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 
Simarro, Antonio Rodriguez, Francesc Giner, Fèlix Llorens, José M. Alvarez i José A. Valdera.  
 
Vots en contra: CAP (0).  
 
Abstencions: SET (7) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, Anna 
Jorquera, Manuel Escobar i Angel Tarrero.  
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
  
14. PRECS I PREGUNTES 
 

 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Abans de continuar contesta una pregunta que formular el grup municipal 
d’Esquerra Republicana i que va quedar pendent en l’últim Ple referent al concurs per a 
l’autorització de la guingueta, al passeig de Beas de Segura, per vendre tiquets associat a 
embarcacions i serveis nàutics. Es va preguntar si hi havia hagut concurs, si s’havia publicat i 
per a qui era.  
 
Respon que ho va aprovar la sessió executiva del 31 de maig en el seu punt número 3 es van 
adjudicar les casetes per aquesta venda de tiquets. En aquest cas és decisió del port i el que 
s’intenta fer és portar embarcacions i donar més promoció al Port. Cal recordar que encara 
queda, fins i tot, algun local buit, per tant el que es vol fer és dinamitzar-lo. El concurs es va 
publicar en el perfil del contractant de l’Ajuntament, es van seguir totes les bases i en aquest 
cas, aquesta autorització que s’ha donat en aquest cas és només per 6 mesos, fins al 31 
d’octubre. Després, si es vol, el Port l’haurà de tornar a treure a concurs .  
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Recorda que, aquella zona pertany al Port, per tant, en el cas que hi hagués una petició d’una 
persona es podria autoritzar directament. Tot i això es va preferir fer un concurs. Diu als 
regidors d’Esquerra Republicana que, si així ho volen, els poden fer arribar les bases. Alhora 
explica que l’activitat autoritzada serà únicament la destinada a la venda de tiquets associats a 
embarcacions i serveis nàutics proveïts de la corresponent per part del Servei Territorial del 
Transport de la Generalitat de Catalunya per desenvolupar l’activitat de transport marítim en la 
modalitat de transport de passatgers amb tripulació i que tingui a Roses dins el seu itinerari 
estipulat en l’autorització i que quedarà exclosa qualsevol empresa que ja disposi d’algun punt 
de venda de tiquets associats a embarcacions i serveis nàutics i turístics en la zona marítim 
terrestre o algun espai públic municipal. Precisament era per incentivar que vinguessin altres 
línies. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 

Sr. Èric Ibáñez.- Voldria saber si ja s'ha dut a terme alguna actuació a les pintades que hi ha als 
murs de la segona muralla de la Ciutadella i sobre les que ja va preguntar fa un parell de plens. 

Voldria saber quin va ser el preu dels focs artificials de la Festa del turista d'ahir i, també, quin 
és el preu dels focs artificials de Sant Joan i els de Festa Major. 

 

Sr. Joan Plana.- Referent a l’ocupació de la guingueta del Port la seva pregunta era, sobretot, 
el perquè de la inclusió d’aquesta clàusula on quedaven excloses empreses que tinguessin una 
guingueta ja al passeig marítim perquè si l’objectiu era atreure altres línies creia que el que 
atreien era línies de fora de Roses perquè totes les empreses del municipi ja tenien guingueta 
al Port. Per la qual cosa, els semblava més productiu promocionar els negocis locals i que 
també puguin anunciar-se allà a més quan tenen entès que a partir de l’any vinent l’ocupació 
del passeig passarà altra vegada a concurs i, per tant, no tenen assegurada la continuïtat allà. I 
si en tot cas l’objectiu era atreure noves línies de les tres places que hi havia només es va 
presentar una empresa i per tant només hi ha un lloc ocupat. Per la qual cosa, potser, no va ser 
massa rendible en cap aspecte la inclusió d’aquesta clàusula.  

 

Aquest estiu han vist que a Roses s’ha generat un autèntic caos pel transit de vehicles de 
motor per moltes zones de vianants – especialment el principal el passeig marítim, però també 
en altres llocs com la riera Ginjolers. Creuen que en aquest aspecte caldria posar ordre al caos 
i intentar o bé aplicar una ordenança nova o les ja vigents per tal de poder-ho regular ja que – 
com els ha comentat diversa gent i com han pogut, també, constatar ells mateixos- la 
convivència entre vianants i aquest tipus de vehicles s’està fent especialment complicada. 

 

Demana perdó per no haver avisat amb prou temps com per a poder projectar la pantalla – ha 
estat un error seu que no ha recordat que tenia l’arxiu fins aquesta tarda – però en tot cas ho 
ha imprès. Exposa que un ciutadà els ha fet arribar una proposta, relativament simple, però que 
creuen que pot ajudar a solucionar un dels problemes dels quals es queixen molts veïns del 
Mas Mates en aquella famosa nova rotonda d’abans d’arribar al Càmping Bahía. Explica que hi 
ha uns arbustos que tapen la visió dels vianants quan es ve des de Roses i per sortir. La 
proposta és que si s’eliminessin part d’aquests arbustos millorarien molt la visibilitat i part – no 
tots- de les queixes dels veïns del Mas Mates que tenen d’aquesta zona es podrien solucionar. 
Reitera que ha imprès la fotografia i la deixa als regidors alhora que també està al facebook. 
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Com que abans no l’alcaldessa no l’ha deixat contestar, aprofita per fer un prec ara sobre el 
que li ha dit abans quan ha fet referència al concepte de confiança. Li diu que el concepte de 
confiança va molt més enllà del concepte més personal i sentimental de la paraula. El concepte 
confiança en política és molt important i ho és tant que, per exemple el govern de la Generalitat 
en no poder aprovar uns pressupostos ha decidit presentar una moció de confiança per veure 
si realment tenia la confiança de la cambra.  

 

Aquest comentari que, repeteix, l’ha hagut de fer als precs i preguntes i, per tant, l’ha hagut de 
transformar en una pregunta que és si la moció de confiança que el president Puigdemont 
presentarà al govern el seu govern la passaria en aquest Ple. Diu a l’alcaldessa que no cal que 
la respongui si no vol però, com a mínim, que hi pensi. 

 

Sra. Verònica Medina.- Els agradaria saber quants joves es van apuntar al Programa “Fem 
Ocupació pels Joves” 

- Durant les nits de Barraques hi ha previst incloure campanyes d’educació ambiental com 
prevenció de residus o reciclatge, gots reciclables o posar més escombraries? 

- Voldrien saber quan està previst que comencin les obres al camp de Futbol del Base Roses 
i del AERoses. 

 

Sr. Gerard Teixidó.- Aquest mes de juliol ja hi ha hagut ‘stages’ de futbol de països estrangers 
en els recintes esportius de la Vinyassa i demana si n’hi haurà també durant el mes d’agost, 
perquè, de vegades, es fa complicada la coordinació d'espais entre aquests ‘stages’ i 
l'organització del casal esportiu. A més, enguany, a l’haver augmentat les places de les 
inscripcions i, per tant, hi ha més participants en el casal, encara podria ser més difícil. 

- Seguint amb el casal esportiu, aquest matí sembla que s'han netejat les canonades del 
pavelló amb productes tòxics i, en conseqüència, els nens no han pogut utilitzar les aixetes 
ni les fonts per beure aigua, remullar-se, etc. Demana si això s'ha fet per alguna urgència 
d'última hora o ha estat manteniment general. 

- Si ha estat per manteniment general, pregunta si no es podria haver planificat per fer-ho 
durant el cap de setmana, o durant un altra època que no fos en ple mes de juliol quan les 
instal·lacions estan en ple rendiment. 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sra. Olga Simarro.- Demana saber quina és la situació de les obres del Bulli en aquests 
moments i quin futur tenen perquè s’han assabentat que estan parades.  
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Vol fer un prec que és que l‘altre dia, revisant dades al MUNICAT, va 
veure que no estan actualitzades les dades de l’Alcaldia i sembla que la senyora Montse 
Mindan no sigui l’alcaldessa.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
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Sr. Manel Escobar.- Tal com ha comentat avui el senyor Francesc Giner i ho repeteix perquè 
vol que consti en acta, diu que es fan molts actes i esdeveniments a la plaça Catalunya i al 
front de mar, Rambla Riera Ginjolers, però també s’ha de pensar una mica amb l’altra part del 
municipi, com per exemple, la illa d’Íthaka que és un bon espai per fer esdeveniments musicals, 
culturals... Allà també hi ha locals d’hostaleria que això ho agrairien molt. Una altra activitat 
podria ser fer-hi una concentració de clàssics – que ja s’ha fet al càmping Bahía i saben quin 
resultat ha obtingut- i allà també podria ser un bon lloc i podrien comparar els resultats en 
ambdós espais. Però en definitiva, el que demanen és que es diversifiqui una mica i no es 
concentri tot en els mateixos llocs perquè de negocis a Roses n’hi ha molts i s’ha d’intentar 
arribar d’una manera o una altra a tots. 
 
Una altra qüestió i només perquè es tingui en compte és que l’Associació de Caçadors encara 
està esperant la resposta del perquè no a la seva Girocasa 2016. 

  

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Li agradaria saber, després de 20 anys que porta fent-se el futbol 
platja, quan ha costat l’esdeveniment. 
 
Té un dubte que li agradaria que li solucionessin que és si els nostres germans francesos van 
venir a fer el tour de França a Vela – tan maco- si des de l’Ajuntament es va promocionar – al 
diari de Girona, El Punt...- aquest esdeveniment tan important. 
 
Per altra banda, durant aquest mes ha rebut diferents fotografies que li han enviat els veïns – 
que igual que el senyor Joan Plana, tampoc ha tingut temps per exposar- que a la plaça de 
l’església, Mairó i Sant Elm aquest mes ha estat una mica descuidat i necessitaria un xic més 
de rentat. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Fa poc temps s’ha instal·lat un pipican al costat de l’Associació Esportiva 
Roses i pregunta qui ha decidit aquest emplaçament – ben als afores del municipi i 
pràcticament a l’inici del camp- ja que, possiblement, hagués estat millor algun emplaçament 
més cèntric al casc urbà o a prop i no tan allunyat del centre. 
 
Persisteix – ja que ho va demanar el mes d’agost de l’any passat- que tornen a tenir la 
problemàtica del top manta al passeig marítim. Vol saber quines mesures diferents ha pres 
aquest equip de govern sabent els precedents que tenien d’altres anys per intentar evitar la 
instal·lació de paradistes que també es compten com altres anys a centenars. Per tant si tenen 
aquest problema, evidentment, no volen fer demagògia ja que saben que és de difícil solució 
però creu que es poden implementar mesures que ajudin a reduir aquesta implantació de 
paradistes a centenars com tenen a Roses.  
 
Això ho diu perquè, si fos un problema que té Roses, Cadaqués, Castelló, l’Escala... podrien dir 
que és un problema global. Però casualment aquest problema només el tenen a Roses, Salou, 
Barcelona... En canvi, altres municipis del nostre voltant, tant importants turísticament com el 
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de Roses que no tenen la problemàtica que tenim aquí. Per tant repeteix en demanar quines 
mesures diferents ha pres l’equip de govern per intentar pal·liar l’efecte dels paradistes del top 
manta. 
 
 
RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ  
 
Sr. Juan M. Fernández.- Respon que les pintades del mur de la Ciutadella no han tingut temps 
de netejar-los perquè tenen molta feina i tot i que està pendent van fent tot el que poden. 
 
Sr. Francesc Giner.- En relació amb els focs artificials explica que la contractació amb aquesta 
empresa sempre parteix des dels 23.000 euros. Explica que els focs de Sant Joan parteixen 
des dels 9.000 euros, els del dia del turista des dels 5.000 euros i els de la Festa Major 10.000 
euros. Però l’adjudicació de tots tres està al voltant dels 20.000 euros. Exactament no ho sap 
ara mateix, però si així ho volen, ho pot concretar en el ple del mes vinent. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Ja ha comentat quina era la voluntat del Port pel que feia que vinguessin 
empreses de fora.  
 
En relació amb els vehicles a motor és veritat que estan rebent moltes queixes i, també, d’algun 
tipus d’activitat – amb cotxets petits- que no està controlada i hauran de preguntar perquè 
sembla ser que algú lloga cotxes petits que fan anar als pares en algun espai de Roses. Ja ho 
han parlat amb la policia però ho tenen pendent de veure quines mesures prenen. 
 
 
Sr. Juan M. Fernández.- Pel que fa a la fotografia dels arbustos del Mas Mates – que algun veí 
ja li havia comentat també- potser tenen raó que quan la gent arriba per aquesta banda al pas 
de vianants no es veuen fins que no hi estan a sobre. Tot i això diu que aquest fet passa a tot 
Roses perquè els passos de vianants sempre antecedeix a un pàrquing i la gent no mira i s’hi 
tira – sobretot mainada. Es pot retallar una mica perquè es vegi més però té al cap fer una altra 
actuació que encara han d’estudiar i mirar ben mirat, ja que, no fa gaires dies, hi va haver dos 
accidents – dues motos que van col·lisionar i un o dos dies següents una senyora que la van 
atropellar. I el problema és que es tracta d’una zona que és de sortida de Roses i et trobes que 
només hi cap un cotxe i en el cas que s’hi trobi una bicicleta ja hi ha un problema. Per la qual 
cosa s’ha d’estudiar que s’hi fa i ho tenen pendent. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Respon al senyor Joan Plana dient que amor és amor, odi és odi i 
confiança és confiança. Si, d’aquí a un temps, tenen un problema amb els pressupostos i 
personalment s’ha de sotmetre a una qüestió de confiança ho haurà de fer i en la qual diran els 
partits polítics si confien amb aquella persona i amb tirar aquells pressupostos endavant o no. I, 
diu que si es confia bé i si no doncs no es tirarà endavant i alguna altra persona passarà a 
ocupar el seu lloc. No pot donar una resposta perquè no està a la ment de tots els regidors. 
Però el que té clar és que confiança és confiança. 
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Sr. Fèlix Llorens.-  Les dades referents a l’ocupació dels joves, de memòria no les recorda. Si li 
haguessin demanat per escrit ara ho podria respondre però, en tot cas, o bé contestarà a la 
senyora Verònica Medina per escrit o ho farà en el proper Ple.  
 
 
Sr. Francesc Giner.- Referent a la pregunta de l’educació ambiental i escombraries a les 
barraques respon que no està previst. Sí que han tingut una mena de conveni que els ha fet la 
revista de la Festa Major i a canvi també ha donat bastants diners per poder comprar gots de 
plàstic que es donaran a totes les barraques perquè s’utilitzin durant les barraques.   
 
 
Sr. Carles Pàramo.- Les obres de l’AE i el Base explica que s’està seguint tota la tramitació del 
Pla especial que requeria urbanísticament aprovar-ho i suposa que tota aquesta tramitació està 
finalitzant. Tant punt estigui miraran de treure a licitació el concurs de les obres. 
 
 
Sr. Juan M. Fernández.- Pel que fa a la coincidència de l’stage amb el Casal no té coneixement 
que hi hagi hagut cap conflicte tot i això demà ho mirarà ja que hi ha un quadrant que dictamina 
quan hi ha d’anar un o altre. Comenta que hi ha molta gent i tenen les instal·lacions que tenen. 
Com molt bé ha dit el senyor Gerard Teixidó el casal aquest hi ha hagut més participació però, 
normalment s’espavilen i ho treuen. Tot i que pugui donar la impressió que no pugui ser diu que 
al final ho fan i se’n surten. 
 
Pel que fa al producte tòxic respon que ho mirarà i li passarà un informe. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Demana al senyor José M. Fernández que aquest informe també li passi 
perquè no li ha arribat a coneixement aquest fet. 
 
 
Sr. Carles Pàramo.-  Respon a la senyora Olga Simarro que les obres del Bulli no estan 
aturades.  
 
 
Sra. Montse Mindan.- Pel que fa al prec del senyor Antonio Rodríguez referent a l’històric 
d’alcaldes diu que s’ho miraran. 
 
 
Sr. Francesc Giner.- El prec del senyor Manel Escobar diu que al final ho faran perquè és un 
tema que li recorda a cada Ple. El convida, alhora, per anar junts i parlar amb la gent d’aquella 
zona i els poden preparar una festa.  Així mateix li diu que, aquesta passada setmana, han fet 
un esdeveniment a Santa Margarita – que normalment no es feia- i va anar molt bé.  
 
El grup municipal de Gent del Poble, en campanya, també portava en el programa el fet de 
separar els actes que sempre es fan en les mateixes zones, per tant també és la seva voluntat i 
així ho tindran en compte. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- En relació amb la carta per donar resposta miraran perquè no ha sortit.  
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Sr. Juan M. Fernández.- Respon la pregunta del senyor José Antonio Valdera que la licitació 
del futbol platja en principi estava a prop dels 14.000 euros. El concurs el va guanyar una 
empresa que posteriorment es va tirar enrere perquè va considerar que no ho podia fer, perquè 
consideraven que hi havia hagut un malentès i aquest any volien fer les inscripcions gratuïtes.  
 
Finalment ho va fer l’empresa que venia tot darrere per puntuació. Especifica doncs, que la 
licitació estava en 14.000 euros, l’adjudicació del que es va retirar en 10.000 euros i l’empresa 
final en 13.000 euros. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Afegeix que aquests diners no són només pel futbol platja sinó que el 
contracta inclou tot el que fan a la platja: els dos tornejos de voleibol, els dos futbol platja i 
aeròbic que es fa durant els mesos de juliol i agost. Amb aquests diners han pagat tota la 
organització de les activitats d’estiu a la platja. Està tot dins d’un pack és a dir que es paga per 
fer totes les activitats.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Especifica que ho deia perquè molts nois, veïns rosincs, als que els 
agrada molt el futbol platja, en un futur es veurien en cor de poder organitzar aquest torneig ells 
mateixos. 
 
 
RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ  
 
Sra. Montse Mindan.- Considera que, en tot cas, això es tractaria d’un altre tipus de proposta 
però no un servei que fes l’Ajuntament perquè recorda que estem obligats a treure a concurs. 
 
 
Sr. Juan M. Fernández.- En relació amb el prec del senyor José M. Àlvarez li pregunta a quina 
hora la plaça de l’església estava descuidada perquè avui per desgràcia ha hagut d’anar per 
aquella zona força estona i estava net. Diu que potser si és a les 3 de la matinada, potser sí, 
però després passa el camió i ho recullen i netegen. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.- Respon al senyor Juan M. Fernández que és a diferents hores i que 
en tot cas després li ensenyarà les fotografies que, durant aquest mes, ha rebut de diferents 
veïns. 
 
 
RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ  
 
Sr. Juan M. Fernández.- El senyor José Antonio Valdera ha dit que el pipican està massa als 
afores del poble i aquest regidor li demana si això no li agrada.  
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Especifica que no és que no li agradi sinó que no entén la utilitat perquè hi 
ha un camp just al costat. Alhora repeteix que ha preguntat qui decideix la col·locació. 
 
 
RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ  
 
Sr. Juan M. Fernández.- Respon al senyor Valdera que el pipican està ple de gent i, potser, si 
l’haguessin col·locat en un altre lloc tampoc li agradaria. Pensa que això són temes que 
agraden a qui li agraden i no agraden a qui no. Diu que les persones que tenen gos i el vol 
portar allà perquè pugui córrer deslligat, ja va fins allà.   
 
En relació amb la col·locació diu que ho va decidir aquest regidor perquè la gent demanaven 
pipicans, allà tenien un terreny i va decidir posar-lo allà. Si el senyor Valdera li dona un altre 
terreny al mig del poble, li diu que n’hi posaran un altre fins que el treguin perquè la gent es 
queixa que fan nosa o pudor... 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Recorda que en algun altre projecte d’urbanització hi havia un pipican i 
va ser, precisament, això el que va presentar més al·legacions per part de tots els veïns fins al 
punt que es va retirar del projecte. Depenen del que considerin útil que és un pipican. Comenta 
que n’hi ha previstos tres més i que les ubicacions sí que són al voltant de tot el poble. Però és 
cert que té molt de rebuig per part de tots els veïns si consideren una zona cèntrica. 
 
El pipican no és només per portar els gossos a fer les seves necessitats, sinó que se suposa 
que quan un té un gos, sap que és una zona de socialització i per tant, el que es tracta no és 
d’anar i que faci el pipi allà sinó que el gos gaudeixi del passeig. 
 
Referent al top manta diu que sí volen fer demagògia perquè aquest tema ja ha sortit al mes 
d’abril, maig, juny, juliol i suposa que a l’agost també sortirà. S’ha explicat tot el que 
l’Ajuntament ha intentat fer; han sortit als mitjans de comunicació ha dir que havien estat cridats 
a Barcelona pel Síndic de Greuges; dijous vinent l’alcaldessa torna a tenir una reunió. Els 
pobles que tenen una sèrie de condicions o casuístiques com són Roses, Salou, Sitges, 
Calafell, Calella, El Vendrell, Barcelona – on tenen un passeig per on passen milers de 
ciutadans- i podria afegir també Florència, Roma, París i altres grans ciutats com Madrid – a la 
plaça on hi ha l’ós- resulta que coincideix que és sempre on els top manta es posen.  
 
Hi ha hagut moltes reunions. A les juntes de seguretat també es va fer aquesta pregunta 
referent a què es podia fer. La resposta va ser que demanar l’ajuda dels cossos policials, 
incrementar el nostre cos policial i, per l’any vinent, estan intentant demanar un projecte de 
càmeres de vigilància que serà sotmesa la seva ubicació i implementació a l’aprovació per part 
del Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya. 
 
Per tant, sí que hi ha mesures per minimitzar el problema i fan les que poden fer. Pel fet de si 
poden fer alguna cosa més respon que els cossos policials no poden fer més que passejar i, 
amb la seva presència, impedir que els ‘mantes’ s’hi col·loquin. No tenen cossos policials 
durant tot el dia perquè la quantitat d’efectius són els que són. L’Ajuntament va convocar sis 
places i, per desgràcia, només n’han aprovat quatre i què més voldrien que haver tingut dos 



 
 

  

   

453 

policies més que comportarien més hores de presència policial. Els mossos d’Esquadra 
presenten la seva col·laboració quan poden i agraeix, també, a la Guàrdia Civil la qual també 
s’ofereix quan tenen dispositius per poder repartir el passeig i tenir vigilància continua. 
 
Reitera que el que poden fer, malauradament, és poca cosa a part de decomissar i quan fan 
això, totes les actuacions que s’han de fer – que el senyor José Antonio Valdera coneix 
perfectament-  el que l’atorga la llei és poca cosa més. Li recorda que és una falta 
administrativa i que, quan els Mossos d’Esquadra han detingut i l’han portat davant del jutjat, 
han tornat ells i tot darrere el senyor que estava efectuant el top manta.  Per això estaven 
contents i així ho va explicar personalment que el fet de trobar-se tots els pobles que ho estan 
patint, juntament amb l’Estat i la Generalitat de Catalunya, el que esperen que doni unes 
mesures que siguin superiors a les que pot tenir un municipi o una policia local que ajudin a 
poder eliminar aquest problema.   
 
Repeteix i, creu que el senyor José Antonio Valdera no l’escolta, perquè diu que ja ho ha 
explicat a dos plens. En tot cas, torna a dir que cada any incrementen alguna mesura. Aquest 
any va ser una contractació especial de policia. Es volia fer una contractació d’una que no fos 
policia local sinó que fossin cossos privats de seguretat. Es van fer cartes i peticions amb el 
Departament d’Interior i semblava que aquesta prova pilot no era de l’agrat d’aquest 
Departament i, per tant, el que van fer a córrer cuita va ser intentar pujar i augmentar la plantilla 
de la policia local només per aquest aspecte perquè vigilés el passeig. 
 
Demana al senyor José Antonio Valdera que si coneix d’altres mesures que puguin acabar amb 
el top manta estarà encantada de convidar-lo a la propera Junta de Seguretat perquè faci les 
seves aportacions. 
 
 
Sr. Fèlix Llorens.- Com van poder comprovar el Tour à Voile és una competició d’alt nivell, 
esportiu sobretot. És veritat que a casa nostra no és coneguda – a Roses sí perquè hi ha 
l’etapa- però a Catalunya com a la resta de l’Estat espanyol és totalment desconegut.  
 
S’han fet gestions importants perquè algun canal estatal important s’interessés per la prova 
tingués repercussió de l’etapa i, perquè no, a la llarga de tota la competició en si igual que es 
dóna amb el Tour de França de bicicletes, que tot i passar a França, tothom al migdia el mira 
des del sofà de casa. Reitera doncs que es van fer gestions per intentar que alguna cadena ho 
emetés a nivell espanyol cosa que donaria, a part de la promoció que està donant actualment 
en el mercat francès, i una promoció a nivell internacional per la gent que s’interessa pels 
esports nàutics, també un ressò a nivell estatal i a nivell català. Aquest any no ha pogut ser 
però esperen que l’any vinent – amb un any més de poder insistir- trobin algú prou interessat 
per retransmetre-ho. Personalment i, amb perdó, creu que és molt més agraïda visualment que 
el Tour de bicicleta. Les veles al mar és molt més plàstic que el ‘peloton’.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Insisteix que el que acaba d’entendre personalment és que ens falta 
aquesta veterania a l’hora de cridar els mitjans de comunicació, d’exposar-ho a La Vanguardia, 
el Diari de Girona, el PuntAvui... 
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RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ  
 
Sra. Montse Mindan.- Respon al senyor José M. Álvarez que l’any passat va sortir a La 
Vanguàrdia i a TV3. Aquest any se’ls ha tramès la mateixa informació i saben que TV3 no ha 
vingut i aquest any, doncs, no han ocupat el temps amb aquesta notícia.  
 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 23.10 hores, de la 
qual cosa en dono fe. 
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